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Z A P I S N I K 
sa 5. sjednice Gradskog vijeća Grada Delnica, održane 3. ožujka 2014. godine 

u Velikoj vijećnici s početkom u 16,00 sati. 

 

Prisutni: Nada Glad, Željko Pjevac, Daniel Kezele, Boris Lozer, Marijan Pleše,  Josip 
Gašparac, Mladen Mauhar, Lidija Žagar, Davorin Klobučar, Alen Janjušević, Jelena Pavić Mamula, 
Dražen Magdić, Ivan Topić, Maja Kezele i Goran Pernjak (od 1. točke dnevnog reda). 
  
 Predsjednica Gradskog vijeća Nada Glad pozdravlja prisutne i dodaje kako današnjoj sjednici 
prisustvuje 14 od ukupno 15 vijećnika, a uz ostale spominje kako sjednici još nazoče: gradonačelnik 
Ivica Knežević i zaposlenici Jedinstvenog upravnog odjela, a od vanjskih Indira Rački Joskić, 
ravnateljica Narodne knjižnice i čitaonice Delnice, zatim direktor KTD-a Nikola Muvrin, direktor 
Goranskog sportskog centra Dario Medvedec, načelnik Policijske postaje Delnice Marinko Puškarić,  
ravnatelj Centra za brdsko-planinsku poljoprivredu Dalibor Šoštarić te predstavnici tiska i medija -
RGk, Radio Rijeke i Novog lista. 
 

Nije bilo primjedaba na zapisnik sa prošle sjednice, osim što je vijećnik Mladen Mauhar 
unekoliko korigirao dio zapisnika u kojem je krivo protumačen dio njegove rasprave vezano za 
proračun Grada Delnice odnosno za smanjenje plaća gradskoj upravi. Sve što je govorio bilo je kroz 
projekciju smanjenja prihoda do 2016. g., a to neminovno vodi i smanjenju sredstava za plaće. Osobno 
misli da ljudi u Gradu zarade svoju plaću i ne trebaju strepiti da ću ja ili „ mi kao stranka“ ići na to da 
im se plaće umanje. Ljudi su vrijedni, bio sam u Gradu i znam koliko su radili i smatram da su neki 
možda i premalo plaćeni za ono što rade.  
 

Zapisnik je, nakon ovog pojašnjenja, jednoglasno i bez primjedaba prihvaćen sa 14 glasova 
ZA. 
 

Predsjednica GV Glad predložila je male izmjene u dnevnom redu. 
Poštom ste, pod točkom 17., primili prijedlog donošenja  Odluke o imenovanju zapovjedništva civilne 
zaštite. Kako smo posao imenovanja zapovjedništva Civilne zaštite obavili još 18. srpnja prošle 
godine, dakle odmah kada smo počeli raditi, umjesto te točke - koju skidamo s današnje dnevnog reda 
– predlažem da uvrstimo točku Donošenje odluke o dodjeli priznanja i nagrada za osobite doprinose 
na razvitku sporta Grada Delnica. Radio se o onom klasičnom proglašenju najboljih: sportaša, 
sportašice, kolektiva za prošlu 2013. godinu. 

Jednoglasno je prihvaćena zamjena točaka prema dnevnom redu. 
 

Gradonačelnik Ivica Knežević se kratko ispričao ali, s obzirom da je spomenuto prisustvo 
gospodina Darija Medvedeca /GSC/, samo je želio istaknuti da priželjkuje dobru suradnju, jer... 
Goranski sportski centar (kojem je on direktor) je trgovačko društvo  vrlo bitno za Grad Delnice kako 
u gospodarskom tako u turističkom i svakom drugom smislu. Izrazio je još nadu da će u 2014. godini 
imati dobru suradnju kako na razini izvršne vlasti tako i na razini najvišeg predstavničkog tijela ovoga 
grada, te mu je u to ime poželio dobrodošlicu. 
 

Potom je Nada Glad iščitala dnevni red. 
 
1. Plan i program rada Gradskog vijeća Grada Delnica za 2014. 
2. Odluka o prihvaćanju izvješća o planu poslovanja centra za brdsko planinsku poljoprivredu 
3. Informacije o stanju sigurnosti na području Grada Delnica za razdoblje 1. siječanj do 31. prosinac  
    2013. godine 
4. Odluka o osnivanju i imenovanju članova vijeća za prevenciju kriminaliteta 
5. Odluka o davanju prethodne suglasnosti na statut Narodne knjižnice i čitaonice Delnice 
6. Odluka o davanju prethodne suglasnosti na pravilnik o unutarnjem ustrojstvu Dječjeg vrtića                 
"Hlojkica" Delnice 
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  7. Vijećnička pitanja 
  8. Izvješće o radu gradonačelnika Grada Delnica za razdoblje od srpnja do prosinca 2013. godine 
  9. Odluka o imenovanju članova 3. saziva Savjeta mladih Grada Delnica 
10. Odluka o proglašenju Damskog mosta u Delnicama kulturnim dobrom 
11. Zaključak o pristupanju Grada Delnica europskoj povelji o ravnopravnosti žena i muškaraca na  
      lokalnoj razini 
12. Izvješće o izvršenju programa gradnje objekata i uređaja komunalne infrastrukture u 2013. godini 
13. Izvješće o izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture u 2013. godini 
14. Izvješće o izvršenju programa utroška sredstava šumskog doprinosa za vrijeme od 1. siječnja do  
      31. prosinca 2013. godine 
15. Analiza sustava zaštite i spašavanja na području Grada Delnica 
16. Smjernice za razvoj sustava zaštite i spašavanja 
17. Odluka o dodjeli priznanja i nagrada za osobite doprinose na razvitku sporta Grada Delnica 
18. Odluka o davanju prava građenja u poslovnoj zoni K-1 
19. Odluka o odabiru najpovoljnijeg provoditelja kojem se povjerava obavljanje komunalne djelatnosti      
      čišćenja i održavanja slivnika oborinske kanalizacije 
20. Odluka o drugim izmjenama i dopunama odluke o agrotehničkim mjerama i mjerama za  
      uređivanje i održavanje poljoprivrednih rudina na području Grada Delnica 
21. Odluka o donošenju urbanističkog plana uređenja građevinskog područja proizvodne namjene 1, 1- 
      8 Kendar 
22. Izvješće o reviziji učinkovitosti održavanja nerazvrstanih cesta u jedinicama lokalne samouprave  
      Primorsko-goranske županije 
23. Izvješće o elementarnoj nepogodi na području Grada Delnica 
 

Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 
 

Točka 1. 
Nada Glad je kratko objasnila što je sve vidljivo iz materijala za tu točku dodajući da su 

predlagatelji ovog programa  jedna trećina članova gradskog vijeća. Jasno je koje su dominantne teme 
i kako su raspoređene tijekom godine. Naravno sve je to napravljeno po prvi puta ali je dosta dobro 
napravljeno s obzirom da postoji praksa rada da se zna u kojem  tromjesečju koje točke dolaze na 
dnevni red, koja se tematika raspravlja, koja donosi i prihvaća na Gradskom vijeću. Ponudila je 
vijećnicima da se uključe u raspravu, a javio se 
 

Marijan Pleše: složio se s konstatacijom kako  je došlo vrijeme da se napravi takav prijedlog 
što će se i kada raditi no prigovorio je sve dužem vremenu između dvaju zasjedanja. Smatra da se 
Vijeće mora češće sastajati, eto makar nedavno za vrijeme elementarne nepogode. Vijećnici su trebali 
biti prvi da progovore i šire  priču o štetama. Jedno su mediji, ljudi čuju novosti na radiju i pročitaju u 
novinama a nas vijećnike se to kao ne tiče. Ne kažem da se nije o tome govorilo i na tome radilo ali 
vijećnici su ti koji predstavljaju građane ovoga grada.  

Prigovorio je još jednom rijetkom sazivanju sjednica Gradskog vijeća. 
 

Mladen Mauhar smatra da je prijedlog Plana i programa rada GV za 2014. godinu  sažet od 
već poznatog kontinuiteta u radu jedinice lokalne samouprave,  međutim nadovezao se na riječi 
prethodnika M. Plešea rekavši da, ne samo što je nas je zatekla ova katastrofa u Gorskom kotaru, još 
uopće nismo svjesni činjenica koje će se još događati. U ovome  trenutku još  ne znamo pravo stanje 
niti veličinu štete uzrokovanu ledenom posljedicom. Zato i on smatra da smo se trebali sastati i 
odraditi sjednicu Gradskog vijeća koju nije čak trebalo niti platiti, vijećnici bi se, rekao je, odrekli 
naplate troška održavanja sjednice. 

S druge strane, dodao je kako polako punimo blizu 300 dana nove vlasti u Delnicama, a još 
nismo u ovoj vijećnici raspravljali niti o jednoj aktualnoj temi. Smatrao sam, a tako ste i obećavali, da 
ćete upravo inzistirati na tome da se raspravlja o svemu bitnom što žele ljudi ovdje znati međutim evo 
ja to „ ne vidim“. Naravno da raspravljamo o stvarima kao što su odluke, proračun i sve ono što se 
jedno s drugim veže, ali pravu sjednicu još do sada ovdje nismo doživjeli stoga apeliram da pripremite 
jednu tematsku sjednicu, jer svi znamo da problemi ne samo da su veliki nego su ogromni i ne samo 
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vezano za ovu elementarnu nepogodu koja nas je zadesila nego općenito stanje  u gospodarstvu, na 
koji način možemo preživjeti, s kim možemo nešto učiniti za sebe. Mislim da bi ovdje, u vijećnici 
Grada, svi mi itekako trebali konstruktivno raspravljati upravo o tim problemima. Jest, u programu je 
to lijepo napisano, mi ćemo to danas i usvojiti no ako ne upriličimo tematske sjednice i donesemo 
prave zaključke… nas neće biti. 
 

Josip Gašparac: Raspravljat ću u istom tonu, osvrnuo  bih se dinamiku održavanja sjednica. 
Zadnju sjednicu smo imali 18. prosinca, a danas je 6. ožujak. Po planu, kojeg sam vidio, sljedeća 
sjednica bit će u svibnju, pretpostavljam radna sjednica. U lipnju je svečana sjednica i mi ćemo za šest 
mjeseci završiti s tom dinamikom. Održat ćemo svega dvije radne sjednice u pola godine u ovom 
visokom domu našega Grada. Nisam zadovoljan,  jer u tom tajmingu nema prostora za puno 
vijećničkih pitanja, raspravu, problematiku koja nas guši, za tematsku raspravu kakvu traže kolege 
prethodnici. 
 

Ivica Knežević u svom osvrtanju na raspravu i primjedbe vijećnika : 
Složio se djelomično s mišljenjem kako je možda trebalo održati izvanrednu sjednicu 

Gradskog vijeća vezano za elementarnu nepogodu. Ipak, dodao je kako je zajedno s timom odgovornih 
ljudi-pojedinaca osobno od ranog jutra do kasnih popodnevnih sati rješavao egzistencijalna pitanja 
stanovnika u zabačenim mjestima na području grada Delnica. Do njih su se probijali na razne  načine, 
pokušavali naći pa instalirati agregate izvan onog sustava organizacijske skrbi preko županijskog 
stožera za zaštitu i spašavanje. A svi su  imali priliku upoznati se sa stanjem stvari, jer su pozvani svi 
čelnici političkih stranaka na stožer odnosno na jednu od sjednica stožera gdje se referiralo kakvo je 
trenutno stanje  i koje će se aktivnosti  poduzimati u narednom periodu. Potom svi su vijećnici bili 
pozvani na brifing koji je organiziran u Velikoj vijećnici, ovdje u ovoj dvorani kada  je tu bio 
predsjednik Republike Hrvatske, dr. Ivo Josipović  na kojem su svi sudionici sustava zbrinjavanja i 
rješavanja trenutnih dnevnih problema na terenu izvijestili predsjednika o stanju i o onome što slijedi. 
Također su svi vijećnici pozvani na sastanak sa europarlamentarcem Plenkovićem gdje je također 
podneseno izvješće o trenutnom stanju i onome što se poduzima. 

Mnogi od vas, na čemu vam se zahvaljujem, dali ste potporu onome o čemu smo govorili a to 
je  dodatna potreba kako najbolje riješiti sudbinu Gorskog kotara kroz sustavnu pažnju, kroz propis 
koji će sagledati, prepoznati sve one specifičnosti uvjeta života i privređivanja na ovim nadmorskim 
visinama, na ovim prostorima koji trebaju zapravo biti preduvjet opstanka, razvoja i prosperiteta 
ovoga kraja. Usuđujem se reći da doista nismo nikoga podcjenjivali ali smo smatrali važnijim baviti se 
dnevnim životnim potrebama naših ljudi pa  u tom vremenu doista nismo imali potrebu sazivanja 
izvanredne sjednice.  Ako je to jedina pogreška uza sve ono što smo učinili ja ju prihvaćam. 

Glede gustoće održavanja sjednica želim vas upozoriti da smo mi pokušali jednim ovakvim 
aktom definirati temeljne aktivnosti ovog visokog doma u ovoj godini što ne znači da prema vlastitim 
prijedlozima nemate pravo dopunjavati i tražiti da predmet rasprave na ovom domu bude sve ono što 
smatrate bitnim i važnim.  

Troškovi o kojima govorite kroz manjak sjednica za mene su ipak jako bitni. Pojasnit ću ih 
samo temeljem najavljenog ukidanja Zakona o brdsko-planinskim područjima a to je potreba koja se 
odnosi na racionalno, štedljivo gospodarsko ponašanje u trenucima kada svakoga dana saznajemo za 
nove okolnosti koje ugrožavaju poziciju i interes ovoga Grada. To tangira ostvarenje onih ciljeva koje 
smo si u proračunu za ovu godinu zacrtali, a da ne govorim o budućnosti koja je više siva, da ne 
kažem crna. Gospođa L.Žagar zna da smo preko internetskih stranica Ministarstva regionalnog razvoja 
saznali da se 2014. u prihodovnoj strani neće dirati odnosno da će ostati kao prijelazno razdoblje no 
nama se, po osnovi poreza na dobit skida 800. 000,00 kn. Dakle, od onih planiranih prosječnih 2 
milijuna kuna mi ćemo ostvariti 800 tisuća kuna manje. Zatim, vezano za gospodarenje nekadašnjim 
nekretninama u dispoziciji vojske, koji su prešli u državnu upravu za upravljanje državnom imovinom 
(DUDI) taj isti institut oslobađaju plaćanja komunalne naknade te ćemo mi - i po toj osnovi ove 
godine- izgubiti oko 1,5 (milijun i pol) kuna! Glede svih tih  okolnosti ja vas molim za razumijevanje i 
pozivam da ne zaboravimo važne nam teme ali uz krajnje racionalne troškove. Shvaćajući okolnosti  o 
ukupnosti svih troškova koje imamo u proračunu i koje moramo namirivati, jer i ovaj trošak može 
značajno utjecati na nešto što nećemo moći realizirati. Uvažavam vaše pravo na način kako razmišljate 
ali probajte razumjeti i nas da pokušavamo svaku kunu četiri puta okrenuti, a tek tada ju potrošiti. 
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Alen Janjušević je istaknuo kako mu se čini netočnom tvrdnja da su svi  vijećnici pozvani na sastanak 
s gospodinom Plenkovićem. On osobno nije dobio nikakav službeni poziv, ni telefonski, ni pismeno-
poštom a ni e- mailom. 
 
Ivica Knežević   dozvoljava da se mogla potkrasti pogreška u pozivanju, međutim, on zna kakav je 
nalog dao! Pored vijećnika pozvani su  i predsjednici  mjesnih odbora, gospodin Danijel je bio i iz 
nekih razloga je morao ranije otići.  

Izrazio je žaljenje i ispriku ako se dogodila omaška u pozivanju. 
 
 Nakon rasprave Gradsko vijeće je s 10 glasova ZA, 4 suzdržana i 1 protiv usvojilo Plan i 
program rada Gradskog vijeća za 2014.   koji se prilaže i čini sastavni dio zapisnika. 
 

Točka 2. 
Ravnatelj Centra Dalibor Šoštarić je, budući da se prvi put obraća novom sazivu delničkog 

gradskog vijeća, tim povodom istaknuo kako su zemljopisne i klimatske raznolikosti u našoj županiji 
pogodovale  razvoju različitoj poljoprivrednoj proizvodnji - od voćarstva, stočarstva, pčelarstva pa do 
ribarstva. Radi se uglavnom o programima od biljne i stočarske proizvodnje na obiteljskim 
gospodarstvima s tendencijom povećanja kvalitete i obujma poljoprivrednih proizvoda na područjima 
osnivača odnosno od oko 30 jedinica lokalnih samouprava. Radi se o provedbi i pripremi projekata s 
četiri  lokalne i akcijske grupe u našoj županiji, zatim o razvoju i promociji autohtonih proizvoda u 
suradnji s proizvodnom trgovačkom zadrugom u Rijeci, o 50-ak promocija (do sad su održane 3) 
programa razvoja poljoprivrede, voćarstva  kroz podizanje kolekcijskih nasada autohtonih sorti 
voćaka, s podizanjem kolekcije nasada maslina te maruna u Staroj Sušici, završetkom uređenja 
objekata u općini  vinodolskoj za voćarstvo i dr. Uz programe razvoja voćarstva naglasak je i na  
organizaciji sakupljanja i prijevoza mlijeka s obiteljskih poljoprivrednih farmi, završetku programa 
vinogradarstva na području grada Kastva, te programu razvoja pčelarstva, revitalizacije posla 
poljoprivrednog redara te stvaranje funkcije poljoprivrednog zemljišta. 

U Gradu Delnicama  u tom segmentu je i ove godine naglašen interes za obnovu sadnog 
materijala. Svi se navedeni programi financiraju iz blagajne Primorsko-goranske županije, iz iznosa od 
oko 2 milijuna kuna, a što ujedno predstavlja više od 78% ovogodišnjeg proračuna čemu valja dodati i 
sredstva općina i gradova odnosno ovdašnjih jedinica lokalne samouprave. 

Dalibor Šoštarić zahvalio se svim osnivačima na podršci i povjerenju dodajući kako rad Centra 
za brd.plan.poljoprivredu nadzire Upravno vijeće, s delničke strane njegova je članica gđa Goranka 
Kajfeš koja aktivno sudjeluje u  njegovu radu. 
 

Mladen Mauhar se, kroz raspravu o radu Centra, kritički osvrnuo na stanje u Gorskom kotaru 
gdje sve više - iz godine u godinu – stagnira, zarasta i za 10 ili za 15 godina bit ćemo neprepoznatljivi. 
Dodao je kako su nam sela odumrla ili se prazne, od voćaka jedva preživi njih 10%. U deset godina 
unatrag, otkad se troše znatna sredstva za rad ustanove spomenutog tipa, prisutno je samo propadanje, 
rekao bih da mi je strašno žao što u Staroj Sušici Zavod za krumpir jednostavno više ne postoji a to je 
bila jedina ustanova  po kojoj smo bili prepoznatljivi ovdje u Gorskom kotaru, ako po ničem a onda po 
krumpiru koji je trebao biti naš brend. 

Tu opet kritički spominjem neodržavanje tematske sjednice Gradskog vijeća kako bismo toj 
problematici prišli s nekog drugog aspekta. Ponavljam da nam vrijeme polako odmiče i svake je 
godine sve manje obrađenih i nepokošenih površina. Prije neku godinu pokrenuli smo inicijativu 
košnje barem Delničkog polja uz prometnicu, te tamo već kod ulaska stranih državljana i turista  u 
Brodu na Kupi. Mislima s pravom, jer… prvo kad čovjek dođe u neku drugu zemlju jest okoliš. On je 
bio razlogom za loše mišljenje o nama. Mislim da je vrijeme da se o tome počne raspravljati na jedan 
drugi način. 
 

Maja Kezele je uvodno je pohvalila dosadašnji rad Centra kao podrške i podstreka  za budući 
rad. Vezano za program provedbe i pripreme europskih projekata upitala je zna li se koji će natječaji 
biti otvoreni i koji će se projekti kandidirati. Ujedno je u sklopu programa revitalizacije i 
okrupnjivanja poljoprivrednih zemljišta zapitala što će biti s područjem Dedina, do kud je taj projekt 
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došao i da li će se on i u ovoj godini nastaviti. 
Nastavljajući se na raspravu prethodnika dodala je kako se uistinu prethodnih godina znatan 

dio poljoprivrednog zemljišta - Delničko polje i Kupska dolina – nastojalo privesti svrsi što su ujedno 
bili  veliki troškovi, pa  ju je zanimalo što će biti u nastavku toga. 
 

Marijan Pleše se zahvalio Daliboru Šoštariću na stručnosti i znanju, na projektima te kratko 
spomenuo svojevremeno neugodno „pljuvanje SDP-ovaca“ po njegovoj stručnosti. 
Iz osobnog iskustva zamolio je da se sugerira uzgajivačima voća da sade vrste koje neće polomiti led i 
snijeg (jagode, maline), jer je (bar njemu) nemoguće na kraju uzgojiti jabuku ili šljivu koja će dati 
plodove. 
 

Dalibor Šoštarić je završio raspravu odgovarajući vijećniku Mauharu  kako je danas riječ o 
planu rada Centra za 2014., te će o utrošenim sredstvima govoriti kad to bude na dnevnom redu. Što se 
tiče vijećničkog pitanja Maje Kezele odgovorio je da će za eu-sredstva biti kandidirani  geo projekti. 
Do sada su se oni nazivali import programima, a od ove godine planirani su programi ruralnog 
razvoja, očekuje se da bi prvi krug natječaja bio ove godine u šestom mjesecu. Za okrupnjavanje 
zemljišta, konkretno za Dedinsko polje je rekao kako je snimljeno stanje predano državnom 
odvjetništvu  od kojeg se očekuje konačno  stručno tj. i zakonsko mišljenje.  
Odgovarajući Marijanu Plešeu Šoštarić je dometnuo kako se zadnjih nekoliko godina Gorani, odnosno 
poljoprivredna gospodarstva u Gorskom kotaru, uglavnom opredjeljuju za uzgoj bobičastog voća. 
 

Nada Glad se zahvaljuje ravnatelju Šoštariću i konstatira kako je točka 2. dnevnog reda, tj. 
Odluka o prihvaćanju izvješća o planu poslovanja Centra za brdsko-planinsku poljoprivredu, 
jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 3. 
Marinko Puškarić uvodno se najprije, u svoje ime i u ime Policijske postaje Delnice, zahvalio 

na pozivu i mogućnosti izvješćivanja o stanju sigurnosti odnosno o radu.  
Što se tiče statističkih podataka s područja Grada Delnica - ali i cjeline Gorskog kotara - 

možemo biti zadovoljni: za teritorij od 6 općina i grad Delnice u ukupnom kriminalitetu policijske 
uprave, odnosno cijele županije, sudjelujemo sa 2,5% počinjenih djela, sa strane naše struke rekli 
bismo da je ta brojka vrlo zadovoljavajuća. Ili još više: iz godine u godinu bilježi se tendencija pada 
kaznenih djela i ove smo godine zabilježili najmanje kaznenih djela. Posebice veseli činjenica o 
opadanju provala, teških krađa, znači kriminala imovinskog karaktera pa smo prošle godine, 
primjerice, zabilježili tek 21 kazneno djelo za teške krađe. U padu su i prekršaji iz javnog reda i mira 
kao što su svađe, vika, tučnjave, drsko ponašanje (prošle godine nije zabilježeno niti jedno), a od prije 
spomenutih imamo 17 prekršaja u odnosu na 37 iz pretprošle godine, i ta brojka govori da, ako ćemo 
gledati kroz nju, živimo u maloj oazi mira.  

Dodao je kako su statistički podaci jedno a osjećaj građanske sigurnosti drugo no podaci su 
ono na čemu se temelji sigurnost jednog područja. Što se tiče prometa i prometnih nesreća u zadnjih 6 
godina zabilježeno je 67 prometnih nesreća. Od tih 67 – 40 nesreća dogodilo se na autoputu Rijeka-
Zagreb, znači gdje Grad ne sudjeluje ni na koji način o sigurnosti. 26 prometnih nesreća dogodilo se 
na području Grada Delnica, od toga je jedna osoba smrtno stradala, biciklist u Kuželju, dvije osobe su 
teško a 17 njih je lakše ozlijeđeno. 

Druge aktivnosti nisu vrijedne spomena osim što je vrijedno spomenuti republičku akciju 
naziva "Manje oružja, manje tragedija" koja se kontinuirano provodi. Marinko Puškarić je i tom 
prilikom zamolio vijećnike, a preko njih i ostalu javnost, da obavijesti kako ista akcija  još uvijek traje, 
te se neprijavljeno oružje može vratiti policiji bez posljedica odnosno bez ikakvih sankcija. 9 građana 
je već ove godine iskoristilo priliku i mogućnost povrata raznih eksplozivnih naprava bez sankcija, a 
prošle su godine, informirao je Puškarić, u većini od anonimnih građana, zaprimili 6 cijevi, 2 pištolja i 
4 puške, oko 3700 komada streljiva, nešto preko 13 kg gospodarskog eksploziva,  15 komada ručnih 
bombi, 9 komada topničkih mina, 2 komada projektila itd. Potencijal je to koji, s jedne strane 
predstavlja eksplozivna sredstva  koja ne valja čuvati kod kuće radi osobne sigurnosti, a s druge strane, 
je to velika opasnost za sve nas, naročito kad vlasnici „zaborave“ da su to za vrijeme rata stavili sa 
strane. Pokazalo se to opasnim u situacijama izbijanja požara u kućama ili gospodarskim objektima 
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kad je tom prilikom došlo do eksplozija. 
Od ostalih aktivnosti samo je spomenuo inicijativu za osnivanje vijeća za prevenciju 

kriminaliteta.   
                  

Ivan Topić je, otvarajući raspravu, upitao načelnika Puškarića kakva su im iskustva s 
azilantima odnosno tražiteljima azila koji su prolazili kroz Gorski kotar. 
 

Načelnik Puškarić je odgovorio da, što se tiče toga kod nas gotovo nisu zabilježeni ilegalni 
prelazi osim: jedan počinjen u pijanstvu, a drugi ciljani je spriječen. To je sve duž 50 km granice koju 
kontrolira delnička postaja. Azilantima je interesantno  područje Rupe, Pasjaka, Klane iako smo i mi 
tranzitno područje. Prošle je godine 48%  azilanta preko naše županije namjeravalo prijeći u Europsku 
Uniju, svi su u tom spriječeni. Nakon toga su vraćeni u Kutinu u azil ili hotel Porin u Zagrebu, no 
nakon par dana evo ih opet. To je uglavnom jedan biznis gdje postoji  organizirani prijevoz iako ima i 
pojedinačnih slučajeva. Ove godine je ta brojka u padu, jedno zbog nevremena a drugo je uhvaćeno 3- 
4 skupine u Zagrebu koje su to organizirale, tako da je ove godine svega 5-oro  ljudi zatečeno u 
takvom tranzitu.  

Puškarić još navodi kako je odbio mogućnost osnivanja prihvatnog centra za azilante ovdje u 
Delnicama.   
 

Marijan Pleše: Uz pohvalu za dosadašnji rad izrazio je skepsu da će Delnice kroz godinu-dvije 
ostati bez ustanove današnjeg tipa. Vjerojatno će patrola iz Rijeke obavljati posao nadzora i prometa, a 
ostalo – kako bude. 
 

Marinko Puškarić: U tijeku je stvaranje 5 velikih policijskih uprava, a vjerojatno s tim i 
spajanje određenih policijskih postaja. Još je nepotvrđeno da će se  policijske postaje Čabar, Vrbovsko 
i Delnice spojiti u jednu s ovdašnjim sjedištem za cijeli Gorski kotar. To su za sad još uvijek 
neformalne priče, no spomenuo je još kako su ušli u novi projekt rada koji već počiva na pozitivnim 
rezultatima smanjenja kriminaliteta baš radi veće prisutnosti na terenu. Od 1. veljače krenuli su s 
modelom rada tako što je dežurni u policijskoj postaji, nekada s punih 24 sata, sada tu od 7 do 15 sati. 
Poslije 15 sati policijska postaja se zaključava, a taj dežurni, ili voditelj grupe se nalazi na terenu, kao i 
svi policijski službenici koji su recimo u drugoj ili trećoj smjeni obavljali nekakve zadaće u policijskoj 
postaji. Time smo dobili oko 30% djelatnika više na terenu, veća je pokrivenost tako da sada, već u  
prva dva ovogodišnja mjeseca bilježimo smanjenje kaznenih djela za 70%; imamo tek od 24 kaznena 
djela, od toga 7 provala i krađa u cijeloj policijskoj postaji, ne samo u Delnicama.  

To je, eto, druga strana priče. Ne vjerujem da će ovdje u gradu doći do značajnijeg smanjenja 
ljudstva tim više što 60% djelatnika  postaje obavlja poslove granične policije. U 50 km granične crte, 
koju mi pokrivamo, imamo jedan granični prijelaz,  potpunim ulaskom u EU dio djelatnika će prijeći u 
temeljnu i prometnu policiju, dio u mirovinu, a dio će se morati prebaciti na granicu prema Bosni. 
Nastoje se prilagoditi promjenama, transformacija je brza i potrebna. Ponovio je kako ovdje u 
Delnicama dežurni do 15 sati više nije u zgradi, ona se zaključava a svaku potrebu građani dojavljuju 
preko broja 192 ili jednoga od još dva broja, izvješena na ulazu u zgradu. Radi se o centrali koja 
funkcionira preko Rijeke 24 sata, svaki poziv bit će prespojen dežurnom djelatniku bilo gdje da se on 
nalazi. Ovo je novost koju logično prati dio skeptičnosti no dosadašnja iskustva svjedoče da je u 
pitanju projekt koji ide sigurno do kraja lipnja pa će se vidjeti njegove prednosti ili nedostaci. 
 
Mauhar Mladen: Nije imao pitanja samo pohvalu za načelnika Puškarića s kojim je bilo lijepo 
surađivati. Dodao je kako je on osobno u kratko vrijeme napravio puno za promidžbu policijskog 
posla i osoblja. U potkrijepu tome naveo je rezultate koji govore u prilog rečenom. 
 
Maja Kezele: se zahvalila svim djelatnicima policije kao i načelniku Puškariću na činjenici da je 2013. 
godina sa najmanje zabilježenih kriminalnih radnji u posljednjih dvadeset godina. Misli da je to uz 
lijep rezultat i pohvala njihovu radu, a zahvalila se i na inicijativi za osnivanje vijeća za prevenciju 
kriminaliteta te svim aktivnostima koje provode na približavanju rada policije s građanima. 
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Nada Glad utvrđuje da je jednoglasno prihvaćena točka 3. tj. Informacija o stanju sigurnosti na 
području Grada Delnica za razdoblje od 1. siječnja do 31. prosinca 2013. godine.       
 

Točka 4. 
Marinko Puškarić u objašnjen ju što je to Vijeće za prevenciju kriminaliteta:  u praksi je to 

tijelo kojeg čine ljudi iz javnog života ove sredine, predstavnici  institucija i svakodnevnog života. Tim 
će vijećem, odnosno tijelom, rukovoditi aktualni gradonačelnik a pomagat ćemo mu ja i neki 
suradnici, predstavnici grada iz raznoraznih struktura, mjesnih odbora, suda, državnog odvjetništva, 
katastra, škola, crkve, dječjeg vrtića. Bit će to ljudi koji su na čelu institucija i koji bi trebali na neki 
način zajednički surađivati kako bi se kroz suradnju iskristalizirali problemi i rješenja za njih. Jest da 
živimo u relativno mirnom kraju, no bez obzira na to, postoje i određeni problemi. Upravo njih će 
rješavati vijeće kao zajednica svih pozvanih institucija. Cilj je da okupimo sve najodgovornije ljude, 
da razgovaramo i detektiramo te priđemo rješavanju problema u gradu Delnicama. Svatko sa svoje 
razine moć i odgovornosti, izravno, bez međusobnih dopisivanja. 

Vijeće je organizacija od ukupno 25 članova, dio  je nekakve gradske strukture, neprofitabilno, 
s učešćem u rješavanju problema bez naknade,  volonterska skupina. Dobrovoljna cjelina odgovornih 
ljudi na traženju najboljeg rješenja. Priložio je  nacrt odluke o osnivanju Vijeća za prevenciju 
kriminaliteta kojeg ima već oko 70% gradova u Hrvatskoj.  

Nada Glad utvrđuje kako je točka 4., Odluka o osnivanju i imenovanju članova vijeća za 
prevenciju kriminaliteta u Gradu Delnice, prihvaćena jednoglasno. 
                         

Točka 5. 
     Nada Glad objavljuje kako je jednoglasno prihvaćena i točka 5., tj. Odluka o davanju 
prethodne suglasnosti na statut Narodne knjižnice i čitaonice Delnice. 
 

Točka 6. 
Nada Glad uvodno ispričala ravnateljicu Jerković koja je radi bolesti izostala sa sjednice. 
Odluka o davanju prethodne suglasnosti na Pravilnik o unutarnjem ustrojstvu 

„Hlojkice“ prihvaćena je bez rasprave, jednoglasno. 
 
 

Upozorena da bi se gospodin Dario Medvedec, novi direktor GSC-a, htio obratiti vijećnicima, 
prije prelaska na 7. točku dnevnog reda, Nada Glad mu daje riječ: 
 

Dario Medvedec: Želim se samo predstaviti, ja sam Dario Medvedec, specijalist inženjerstva i 
građevinarstva. Radio sam 15 godina u jednoj od najvećih građevinskih tvrtki na području Primorsko-
goranske županije na poslovima od šefa graditeljstva do voditelja komercijalnog sektora. Posljednjih 9 
godina radio sam u jedinici lokalne samouprave, u Gradu Kastvu, kao stručni referent za komunalni 
sustav najviše u segmentu pripreme i vođenja projekata izgradnje u komunalnom sektoru, dakle, od 
komunalne infrastrukture, cesta do najvećeg projekta na području Grada Kastva, a to je školska 
sportska dvorana. Prijavu na kandidaturu za direktora Goranskog sportskog centra prihvatio sam kao 
jedan veliki izazov u životu, doista mislim da je to jedno društvo koje gospodari s izuzetno vrijednim 
objektima u sportu i kulturi, rekreaciji i turizmu i želja mi je da kroz rad u Goranskom sportskom 
centru podignemo nivo kvalitete rada tog društva, da ove objekte stavimo u punu funkciju i sporta, i 
rekreacije, i turizma. Ovim objektima u Delnicama pridodani su i objekti na Platku pa ih želim 
objediniti odnosno želim da prostor i Platka i Delnica, odnosno Gorskog kotara  prepoznamo kao 
jednu zajedničku destinaciju za sve ljude u Primorsko-goranskoj županiji i šire, one u Hrvatskoj pa i 
susjednim zemljama. Otvoren sam za suradnju sa svima vama, za sve prijedloge i ideje možete mi se 
uvijek obratiti, a potrudit ću se da budete zadovoljni mojim kao i radom djelatnika Goranskog 
sportskog centra. Želim da Delnice u buduće budu uz administrativno, kulturno, obrazovno još i  
sjedište sporta, rekreacije i turizma. Sada sam već mjesec dana u vašem gradu i doista se dobro 
osjećam i mislim da zajedno možemo puno napraviti.     
 

Marijan Pleše: Na županijskoj skupštini čuli smo od župana da je za Platak spremno  milijardu 
i pol kuna, mislim da bi to bilo puno bolje uložiti u spas Gorskog kotara, tj. u njegov opstanak. 
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Dario Medvedec: Radi se samo o planiranih milijardu i pol kuna u projekciji razvoja Platka u 
nekakvoj daljoj budućnosti. Ono što se meni sviđa jest da o Platku  konačno pričamo kao o destinaciji 
cjelogodišnjeg turizma, da ponudimo nove sadržaje na Platku zajedno sa sadržajima u Delnicama i 
cijelom Gorskom kotaru odnosno da Platak bude ulaznica u cijeli prostor Gorskog kotara. O 
sredstvima u ovako velikom iznosu doista je teško komentirati, on je ustvari izašao iz jedne projekcije 
urbanističkog plana uređenja Platka koji tamo predviđaju i 2000 smještajnih kapaciteta, vodoopskrbu i 
izgradnju dodatnih žičara i sadržaja. Financiranje podrazumijeva i suport iz fondova EU ali i dobar dio 
kroz ne znam javno-privatno partnerstvo ili kroz privatne investicije. Ovoga su trenutka novci 
planirani za Platak puno manji, a bit će usredotočeni upravo tome da Platak ponudi jedan novi sadržaj 
i da vrati ljude. Naš je zadatak da ono što se ponudi bude kvalitetno odrađeno, da ljudi budu 
zadovoljni i da nam se vrate. U kombinaciji s Delnicama to će biti još lakše, bogatije i ljepše, da ne 
kažem korisnije za obje strane. 

Marijan Pleše: EU je još prije pet-šest godina odlučila zimske centre sufinancirati na visini od 
1600 metara pa na više, Platak toga nema – kako s time? 
 Dario Medvedec je potvrdio da ta konstatacija o eu-ulaganjima u zimske centre određene 
visine doista stoji međutim važno je Europu uvjeriti u samoodrživost centra, u mogućnost širokog 
korištenja za narod a ne u profitabilnost visoke razine pa misli da takvi projekti mogu dobiti sredstva 
iz EU odnosno da nadmorska visina nije ključna za financiranje skijališta.  

Riječ je, naravno, ponovio je o mjestu za cjelogodišnji turizam, rekreaciju i sport, a ne samo za 
skijanje. Skijanje će biti samo šlag na tortu ako ga se uspije ponuditi zajedno sa vremenskim uvjetima 
i dodatnom opremom. Spomenuo je potom doista izvanredan sastanak u županiji koji je okupio 20-ak 
što pružatelja sportskih usluga i zajednica sportova na kojem se Goranski sportski centar predstavio 
kao jedan zajednički nazivnik za sve ideje koje se mogu ponuditi. Dogovoreno je da se složi jedan 
dobar kalendar događanja pa da se u dogovoru s turističkim zajednicama i s jedinicama lokalne 
samouprave krene ka širenju saznanja kako je Goranski sportski centar istoznačnica za dobar sport, 
dobar turizam i dobru rekreaciju u Gorskom kotaru. 
 Alen Janjušević je upitao gosp. Medvedeca da li mu je poznato da je 80% sredstava, 
doznačenih Goranskom sportskom centru za prošlu godinu za infrastrukturu u gradu Delnicama, 
neiskorišteno odnosno  vraćeno natrag u županijski proračun?     
 Dario Medvedec je odgovorio kako on ne zna za tu činjenicu ali misli da je ipak više sredstava 
izrealizirano. Točne detalje znat će kada njegov  prethodnik  sačini izvješće o tome koje upravo 
priprema.   
 

Točka 7. 
 Slijedom prijave predsjednica poziva vijećnike da postave svoja vijećnička pitanja. 
 

1. Ivan Topić: Pitanje za gradonačelnika. Vjerujem da ste uložili puno truda u rješavanje 
višegodišnjeg problema nerada sportske zajednice, međutim, sada kad je nova zajednica tu  
mnogi nisu zadovoljni učinjenim. Držim naime da je status sportske zajednice  preliberalan, da 
smo tu pripustili neke udruge čiji je rad popuno neprepoznatljiv na području Grada, a radi se o 
tzv.fiktivnim udrugama koje će odrađivati pravila igre sportskim klubovima u njihovu krugu 
natjecanja. Zanimalo ga je je li sportski epitet u naslovu neke udruge dovoljan za učlanjenje u 
zajednicu sportova i neće li to otvoriti mogućnost osnivanja fiktivnih udruga čisto radi 
proglašavanja sportskom zajednicom? 
Gradonačelnik Ivica Knežević: Činjenica jest da je doista došlo do konačnog formiranja 

zajednice sportova grada Delnica i ovoga trenutka on ne zna da li je sve odrađeno prema regulama 
kako bi  trebalo biti. Mimo svih dojučerašnjih priča dali smo jedan okvir kao nekakvu početnu točku 
od koje se krenulo k organizaciji i  konstituiranju zajednice sportova Grada Delnica. Postupak su 
vodili predstavnici sporta, dinamiku, uvjete i način ispunjavanja uvjeta za pristupanje osnivačkoj 
skupštini definirali su sportaši, a držim da je zapravo glavnu ulogu u svemu tome trebalo  imati 
nadležno  tijelo koje treba nadzirati i kontrolirati ispravnost vođenih aktivnosti. Na koncu,  doneseno 
je rješenje koje je, dakle, uvjetno pozitivno; uvjetno iz razloga što je još uvijek otvoren postupak 
ulaganja pravnog lijeka od svih onih koji smatraju da je bilo nepravilnosti. Ja se prvi zalažem za 
ispravak bilo čega što je bilo u funkciji lažiranja (iako je to preteška riječ) i svega onoga što neće biti 
dobro za budući rad i sve ono što ta zajednica sporta treba ostvariti, a to je - prije svega - napredak 
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sporta, sportaša. Dakle, ono što je od prevažnog interesa za sport Grada Delnica,  pa  ja doista pozivam 
sve koji smatraju da je bilo neispravnih, netransparentnih stvari, da se nešto umjetno iskazivalo, da to 
osporimo, popravimo. U svakom slučaju zalažem se da konačno dobijemo zajednicu koja će biti 
legitimna i koja će doista zastupati najbolje interese delničkog sporta, rekao je Ivica Knežević. 
 Ivan Topić: Ne dvojim da je sve učinjeno bilo i zakonski regularno, međutim, podsjećam 
učinjeno se zove Zajednica sportova Grada Delnica. Konkretno bih naveo kao sporno u članstvu 
Sportsko društvo novinara. Pitat ću, evo, ove naše prisutne novinare tko je od njih član Skijaškog 
kluba „Novinar“, čime se taj klub bavi, gdje se pojavljuje? Vjerujem malo tko je ovdašnji čuo za 
njega. Čime se taj klub ovdje bavi, što je konkretno sport za njega? Da se razumijemo:  imamo 
klubove, znači koji se bave sportom, koji moraju ispunjavati određene uvjete, koji moraju biti u 
sustavu natjecanja, koji su članovi olimpijskih odbora, članovi saveza itd, a s druge strane imamo 
udruge. Jesu li svi nabrojeni  punopravni članovi te iste zajednice sportova? 
 Ivica Knežević: Razumijem vas i podržavam upravo u želji koju vi ističete. Osporavajte sve 
što smatrate da nije bilo ispravno, u tome ću vas podržati i založiti se da se sve nepravilnosti isprave 
upravo u interesu delničkog sporta. Zalažem se da ova zajednica doista zaživi kao jedno zdravo tkivo 
sa svim svojim predstavnicima, pravim predstavnicima delničkog sporta. 
 

2. Dražen Magdić: Pita gradonačelnika zna li se kada kreće rekonstrukcija ulice A. G. Matoša. 
Vrlo je loša, a sada (nakon rekonstrukcije ulice prema Konzumu)  i zalivena oborinskim 
vodama koje ljudima ulaze u podrume. 
Ivica Knežević: Znam za neodrživo stanje u toj ulici i pokušavamo pronaći rješenje s obzirom 

na ograničena sredstva. Jedna varijanta moguće rekonstrukcije je kroz gradnju pristupne ceste 
poslovnoj zoni u tom dijelu grada. U prilog tome ide i činjenica da se tamo neće trebati mijenjati 
infrastrukturu u smislu nekakve oborinske odvodnje itd. dakle to samo po sebi ide u prilog tome da 
pojeftinjuje cijeli projekt i da to neće koštati puno, a neće koštati u okviru onih minimalnih sredstava 
koje mi možemo osigurati. Ovoga časa, kada smo vagali prioritete da je ulica koja je nastavak 
Sajmišne prema Kamenitoj i dalje prema Domagojevoj, nešto što nema alternative - jer žitelji nemaju 
ulicu,  a u A.G. Matoša je barem nekakva ulica – odlučili smo se za ono prvo. No, u svakom slučaju 
vodimo računa o A. G. Matoša, rekao sam kroz koje modele, a osobno bih volio da se to desi ove 
godine. Sada će se otići gore i vidjeti odnosno predložiti što je ovoga časa moguće učiniti. 
 Marijan Pleše: Pitanje za gradonačelnika glasi: 2006. godine Grad Delnice je na ime  
komunalnih doprinosa, za prolaz autoputa preko svoga  područja, zatražio u visini od oko 5 milijuna 
kuna. Bilo je drugih manjih potraživanja, radi se o novčanim iznosima koje smo preko upravnog suda 
riješili u svoju korist i koji su u potpunosti naplaćeni ili su u tijeku naplate. Krivicu za nenaplatu 
traženog iznosa snosi naša PGŽ koja je sakrila model kako napraviti izračun naplate komunalnih 
doprinosa, a kad je to ipak učinjeno onda je nekakvim  nadnaravnim analizama i vještačenjima 
odgodila  isplatu zapravo dekompletiravši donesena rješenja. Bile su to na neku ruku popravne 
odgojne mjere na „super bogatoj samoupravi Gorskog kotara“. Konac slučaja pogoršava nemogućnost 
naplate spomenutih 5 milijuna kuna po rješenju jer, tvrtka koja je financirala  i gradila autoput Rijeka-
Zagreb, više ne postoji.  

Ne znam, nije mi jasno kakvi su to interesi Primorsko-goranske županije mogli odgoditi 
naplatu po provedenom postupku, a za kojeg nam je striktno trebao izračun naplate komunalnog 
doprinosa po špranci iste te Županije?  I konačno tko će to uopće platiti nakon dobivenog rješenja 
upravnog postupka i tko će odgovarati za smanjenje vrijednosti novca protokom 8 godina suđenja 
odnosno namjernog odugovlačenja isplate komunalnog doprinosa na kojeg smo kao jedinica lokalne 
samouprave imali pravo? Svi akteri, veći od općine i grada u Hrvatskoj to izgleda legalno mogu, sami 
ste danas spomenuli neisplatu  nekih 2 milijuna  i tristo tisuća kuna sa razine uplate komunalnog 
doprinosa od vojnih objekata na našem terenu. 

Pleše je zatražio odgovor u pisanoj formi.     
 

3. Lidija Žagar: Da li su vam možda poznate namjere naše države glede postupaka za sanaciju 
nakon elementarne nepogode? Danas sam čitala u Novom listu da je Slovenija poduzele neke 
mjere u tom smislu zapošljavanja građana koji će raditi na tome, da li se to događa i kod nas? 
Ivica Knežević: Nažalost ja tih povratnih informacija nemam, znam što se priprema vezano za 

našu obvezu prema županijskom povjerenstvu za elementarne nepogode koje mora  podatke 
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proslijediti prema nadležnim ministarstvima.  
Znam, odnosno dobio sam informaciju da se država Slovenija angažirala na način da je 

organizirala 1200 muških osoba koji će kroz 80-satni program osposobljavanja biti na raspolaganju 
slovenskim šumama, što smatram zapravo velikim iskorakom u rješavanju šteta koje su i oni pretrpjeli 
i to ću nastojati predložiti i našem nadležnom ministarstvu kao model. 
Evo gospodin Mauhar  je sigurno na izvoru informacija i može reći kakvi su ljudski resursi što se tiče 
mogućih intervencija s obzirom na obim šteta koje su se desile u Hrvatskim šumama odnosno u 
njihovom  revirničkom okruženju odnosno rudnom bogatstvu kojim gospodare. Sigurno će to trajati 
mjesecima, ako ne i godinama, a ovakvi osposobljeni ljudi bi sigurno mogli pomoći, a s druge strane 
to bi sigurno bio i jedan model uvjetno rečeno javnih radova gdje bi ljudi mogli i nešto zaraditi i 
učiniti javnim poduzećima i zajednici, te sebi -  korist. Nemam izvornih informacija što poduzimaju 
po tom pitanju Hrvatske šume, nadam se da nešto rade, a pokušat ću dobiti odgovor iz prve ruke, od 
gospodina Petranovića. 
 

4. Mladen Mauhar: Ja ću samo konstatirati  da smo svjedoci da je došlo do realizacije projekata, 
evo, obnove Radničkog doma u Delnicama, a iz vaših izvješća iščitavam da će fazno  krenuti i 
obnova Supilove ulice s pročistačem. Sve su to, međutim projekti koji su odrađeni u vrijeme 
dok  su u ovome gradu bili na vlasti HDZ i PGS sa svojom političkim partnerima. Znamo da 
smo pokrenuli i projekt proširenja Palfingera, dovršetak Kupske magistrale i još niza drugih 
projekata, međutim evo, kao što sam već danas rekao i za Gradsko vijeće, i za vas, 300 dana 
ste na vlasti pa mi recite koji su se VAŠI projekti pokrenuli i u kojim su fazama? 
Ivica Knežević: Pa ja se mogu samo složiti s vama, nisam niti jednom rekao da su to naši 

projekti iako smo djelomično u tim projektima učinili ono što je bilo potrebno da bi ih doveli u fazu 
onakvu kakva je sada. To nam ne možete osporiti! S druge strane ja razumijem vaš jal i ironiju koju 
iskazujete u pitanju, no, sve što sam do sada radio ničega se  ne stidim: radim maksimalno koliko 
mogu, svakoga tjedna imam vrlo intenzivne kontakte s potencijalnim ulagačima što se tiče novih 
investicija  i za postojeću zonu V-3, i za bivši prostor V-2, pregovaramo i s  potencijalnim 
investitorima za hotel „Sport“ pa 300 dana ne smatram dovoljnim za promjene koje vi očekujete. Sve 
to što se dešavalo, ja neću biti zločest kao vi, u vašem mandatu nisam vidio ništa tako radikalno veliko 
da se desilo, a vi to očekujete u ovih 300 dana. Zaključit ću: i dalje ću vrijedno raditi, očekujući od vas 
jednako tako podršku, jer to očekuju i vaši birači koji su vama dali glas, a ako smatrate da je vaša 
temeljna misija ovdje postavljati provokativna pitanja, a ne aktivno sudjelovati u rješavanju problema 
ovoga grada, pa i po pitanju  tematskih sjednica, koje vam nitko ne brani definirati kao sadržaj bilo 
koje buduće sjednice,  ja ću biti doista jako sretan. No, volio bih da budemo konstruktivni, da radimo 
za dobrobit ovoga grada, a prigode za prozivanje ako se nešto ne napravi, trebalo se i moglo napraviti 
a nije, će biti. Uostalom najbolji svjedoci našega rada ili nerada bit naši birači za četiri godine. 
 Mladen Mauhar: Mislim da ste me krivo shvatili i nije bilo potrebe da mi na taj način 
odgovorite. S jedne strane pružate dojam da vam nitko ne smije ništa negativno reći odnosno da bismo 
trebali svi ovdje pognuti glavu i slušati, a s druge strane znate i sami da kad programi  krenu u 
realizaciju treba s njima pokretati i druge programe, jer…  ukoliko se ne pokreću dolazi do jednog 
ovakvog stanja zatišja, koje nije dobro ni u vašem kao ni u nekim budućim  mandatima. Mislim da ste 
me krivo shvatili, vas, naime, ni u kojem nijednom trenutku nisam htio isprovocirati. 
 Ivica Knežević: Ako bih mogao ocjenjivati ono što je napravljeno rekao bih da je uložen veliki 
trud i da sam i sam nezadovoljan postignutim. Nisam zadovoljan rezultatima iako  mislim da su oni 
plod i rezultat uvjeta u kojima radimo. Time naravno  uopće ne tražim ispriku ni od koga. Ni od onoga 
što je bilo prije kao ni od onoga što se dešava sada. Pokušavamo izvući maksimum, da li će to biti 
moguće, da li će to dozvoliti objektivne okolnosti, to ćemo vidjeti tek sutra-prekosutra, za mjesec ili 
dva. Još jednom naglašavam: doista se ne bojim nikoga i učinit ću sve ono što mi nalaže moja savjest 
poštujući  civiliziran, kulturan način ophođenja tamo gdje će to biti potrebno. Ponavljat ću, govoriti - 
pa makar bio dosadan - o Gorskom kotaru, o Delnicama i o svemu onome što je bitno za budućnost 
ovoga kraja i tu očekujem da mi tu date podršku, jer neće biti dovoljno boriti se sam, pojedinačno. 
Meni je drago da je to prepoznala Županija koja pokušava na sve načine senzibilirati sve one koji 
promišljaju ili trebaju promišljati o našoj budućnosti. U takvom ozračju odluke, koje će uslijediti u 
vrlo kratkom roku, bit će sudbonosne za ovaj kraj. Ako vi smatrate da je to samo moj zadatak, i 
zadatak moga tima, onda već unaprijed mogu reći da su nam šanse puno manje nego ako svi stanemo 
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iza jednog cilja, cilja, budućnosti i prosperiteta ovoga Grada i ovoga kraja, koji nema alternativu ma 
gdje mi spadali i kome pripadali. 
 Mladen Mauhar: Složio se s izrečenim još jednom naglašavajući važnost projekata jer za 
odabir samo jednoga je potrebno vrijeme, duži vremenski period. Ponovio je da je to očekivao ali u 
dobroj vjeri, makar da nasluti njihovu viziju. Nikakva provokacija nije bila posrijedi. 
 

5. Jelena Pavić Mamula: Građani me pitaju za mrtvačnicu u Kuželju, znači u kojoj fazi su radovi 
i zašto nije dovršeno do sada? 
Ivica Knežević: Ja mogu reći samo da su radovi u tijeku, da je dogovoren i nastavak tih 

radova. 
 Davorka Grgurić je potvrdila da su radovi u tijeku i trebali bi u roku mjesec dana biti gotovi. 
Već se nabavlja i oprema, rečeno je pri tom.   
 Ivica Knežević: Sredstva su osigurana i ja ću se doista potruditi da se rokovi maksimalno 
skrate poštujući kvalitetu radova. 
 

6. Maja Kezele: Koliko je Grad Delnice potrošio novaca za rušenje i sanaciju objekta Tranzit-
bara u blizini benzinske  INI-ne crpke  i koja firma je dobila natječaj koji je raspisao Grad jer 
po objavljenim dokumentima iz Jedinstvenog upravnog odjela nismo mogli vidjeti ni shvatiti 
gdje je bio objavljen takav natječaj. Pitanje je zapravo upućen o pročelnici JUO-a pa kako je 
nema ostavlja mogućnost pisanog odgovora. 
Ivica Knežević: Odgovor je da nije raspisan natječaj, to je točno, kao  i da rušenje objekta 

bivšeg Tranzit-bara Grad nije koštalo ništa. Obavljeno je to besplatno za Grad, jer je tako dogovoreno 
na razini gradonačelnik-direktor riječke INE. 
 

7. Davorin Klobučar je prvo pitanje gradonačelniku vezao za problem Kupske doline: radi se o 
nefunkcioniranju poštanskog ureda. Od ranije već postavljenog pitanja nema promjena, ima na 
žalost, ali samo na gore. Podsjetio je kako poštanski ured u Brodu na Kupi sada radi  u 
minimalno skraćenim uvjetima. Do  pred godinu dana radilo je u njem  dvoje djelatnika, 
djelatnica u uredu i dostavljač, a sada je to samo jedan djelatnik. Ili, događa se pa je svaki dan 
tu druga osoba, drugi djelatnik što ograničava kompletnu dostavu. Najnovije jest da ured 
dnevno, za stranke, radi svega 2 sata, od 11:30 do 13:30. Ako djelatnik u uredu ima puno 
posla, kasni na teren pa se desi da se pošta uopće ne dostavlja. Iz dojava s terena pošta ne 
dolazi i po 10 i više dana, a nakon toga dođe i po 10 pisama. Po mještanina je došla policija i 
odvela ga na Sud, jer je trebao toga dana svjedočiti a nije znao, jer mu nije uručen poziv. 
Budući da dolazi turistička sezona, da će biti znatno veći protok ljudi na brodskom području, a 
u sklopu toga da će usluga biti znatno smanjena, pitanje je što će uskoro biti i sa samim 
mjestom.  
Ivica Knežević: Točno je, to pitanje je već postavljeno, a odgovor je sadržan u meni datom 

obrazloženju koje kaže da je sve u prijelaznom periodu restrukturiranja Hrvatskih pošta, reorganizacije 
i financijske konsolidacije. Posljedica toga  je upravo stanje za koje me pitate. Nije nažalost samo u 
problemu Brod na Kupi, sa dvosatnim radnim dnevnim vremenom su pošte od Gomirja, Lukovdola, 
Kupjaka, Crnoga Luga i Plešci. Za sada u trosatnom radnom vremenu radi pošta u Severinu na Kupi, 
jedine sa dnevnim radnim vremenom  ujutro i poslijepodne, rade pošte u Delnicama i u Vrbovskom. 
Rekli su da ne znaju što će se još desiti sa tim poštanskim uredima ali da se dnevna dostava pošte vrši 
u Brodu na Kupi, Delnicama, Čabru i Vrbovskom.  A da se u okolnim mjestima, uz ta naselja, pošta 
dostavlja jedanput tjedno  što je i po mom mišljenju nedopustivo. Jednostavno nije primjereno 
pogotovo za pismena kao što ste i sami rekli koja imaju neki rok i često puta se ljudi nađu u 
situacijama da dobiju pismo, a da je rok kada su se trebali negdje odazvati prošao. Paralelno smo 
pokušali dobiti informacije kako se rješava pitanje upravo tih pošta, komunikacije građana preko tih 
pošta na slovenskoj strani koja je jednako tako demografski opustošena kao i ova naša. Na našu žalost, 
tamo politika razmišlja sasvim drugačije, oni  u svakoj malo većoj sredini žele zadržati, pod svaku 
cijenu pa čak i osnovati novi poštanski ured, kao mjesto komunikacije, mjesto događanja, kao mjesto 
koje je prevažno za stanovnike koji su još uvijek tamo ostali. Ja se nadam da će shvatiti u kontekstu 
svega onoga što treba shvatiti, a vezano je i za zakon o regionalnom razvoja da je i ta pošta jedan 
neizostavni dio života ljudi koji žive u Kupskoj dolini i svim onim ostalim mjestima u Gorskom kotaru 
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koja su udaljena, gdje stanovnika ima malo a  - bit će ih još manje ako ostanu bez tako jednog važnog 
servisa, a pogotovo u onom dijelu godine kad, kao što ste i sami naglasili, turist u 21. stoljeću očekuje  
komunikaciju koja nigdje nije sporna.  

U čemu je stvar? Kod nas se dovodi u pitanje zapravo elementarno komuniciranje, tvrdim na 
osnovi činjenice da sam tražeći odgovore na ova pitanja od nadležnih morao slati požurnice i molbe za 
odgovor koji (u njihovoj računici glasi): ima vas premalo i nećete dobiti nikada kvalitetnu internetsku 
vezu. Iako nije dobar ali i to je nekakav odgovor, najgora je šutnja. Ponavljam: oni su u prijelaznom 
periodu, čak razmišljaju o ukinuću tih poštanskih ureda. Mi ćemo svakako tu temu staviti kao jednu od 
prioritetnih u kontekstu svega onoga važnog u odumiranju Gorskog kotara na koordinaciju načelnika i 
gradonačelnika, i pokušati dogovoriti sastanak na mjerodavnom mjestu u Zagrebu  prezentirajući 
važnost te činjenice. Ukidanje tih poštanskih ureda smatram dokidanjem najminimalnijih uvjeta za 
svakodnevicu stanovnika ma koliko ih bilo. 
 Davorin Klobučar: Upitno je uopće s nekim poslovati u situacijama kada ti se oduzima ono 
najminimalnije a da ti nisu to nadoknadili kroz bankomat, mjenjačnicu i slično. 
 

8. Josip Gašparac: Pitanje gradonačelniku, uputio je kroz navođenje aktualnih činjenica rekavši 
da je u proteklih mjesec dana Gorski kotar  posjetilo dosta političara iz većine parlamentarnih 
stranaka Hrvatskog sabora. Nabrojio je: predsjednika države Ivu Josipovića, parlamentarnog 
zastupnika RH u Vijeću Europe Andreja Plenkovića, načelnika Glavnog stožera oružanih 
snaga RH Branka Vukelića, direktora HEP-a Rijeka, Vitomira Komena. Dodao je kako je 
pojedine dijelove Gorskog kotara posjetio i predsjednik Vlade, Zoran Milanović, zatim 
ministri Jovanović, Ostojić itd. Neke su političke strane na tiskovnim konferencijama prozvale 
Vladu RH i sadašnju njenu politiku prema Gorskom kotaru, vijest o tome bila je dostupna u 
svim medijima osobito se tu, izvješćujući o ledenom okruženju,  iskazao RGk. Moje pitanje bi 
bilo kakve su povratne informacije i pokrenuti mehanizmi pomoći prema Gorskom kotaru? 
Bojim se da će se sve svesti na sanacijsko djelovanje u kojem će se zapravo utopiti obećana 
pomoć. Tim više što je već dio političara govorio kako treba potražiti pomoć za Gorski kotar u 
EU zajedno s poplavom ugroženim područjima oko Siska i Zagreba. Mislim da će se takva 
pomoć  za Gorski kotar svesti samo na sanaciju, a poplavom ugroženo područje dobit će i 
sanaciju i bezgraničnu pomoć, tako to obično biva kada je u pitanju Gorski kotar. 
Ivica Knežević: On vjeruje riječima predsjednika Josipovića koji, dok nije došao u Gorski 

kotar i suočio se s činjenicama ledene erozije, nije znao da treba detaljno revidirati prijedloge koji 
svrstavaju Gorski kotar na pozicije razvijenosti na kojima očito ne može biti. Ono što je svojim očima 
vidio i doživio ne opravdava one indekse razvijenosti za koje zna kamo su nas svrstali. Vjerujem u 
njegove riječi da će to biti preneseno na nadležne institucije koje trebaju reagirati. Prije svih to je 
resorno ministarstvo predlagača zakona, a jednako tako nadam se da će i gospodin Plenković, član 
Europske komisije, odnosno jednog odbora za financije, to itekako znati prezentirati u cilju ostvarenja 
onih materijalnih sredstava koja bi pomogla u sanaciji šteta, naravno ne samo u Gorskom kotaru nego 
i na poplavljenim područjima, istaknuo je I. Knežević. 
 Josip Gašparac je još dodao kako je PGS uručio radne materijale o položaju Gorskog kotara  i 
gospodinu Plenkoviću i predsjedniku Ivi Josipoviću.       
 Ivica Knežević: Svaka je podrška dobro došla i smatram da je to što ste učinili vrlo važno. Mi 
kao načelnici i gradonačelnici radimo jednu sveobuhvatnu analizu, svaki na razini svoje jedinice 
lokalne samouprave, koje trebaju reći što smo mi to dobili Zakonom o brdsko-planinskim područjima, 
što nam je bilo time bilo omogućeno i što ćemo izgubiti, odnosno koja je perspektiva Gorskog kotara. 
Dakle, to je argumentacija koju će dobiti naši saborski zastupnici, članovi Vlade i svi ostali koji su 
itekako bitni u lancu odlučivanja da procjene, kad dođe vrijeme, imaju li dvojbu oko dizanja ruku za 
dnevno političke poene opcije kojoj pripadaju, ili će stati na stranu budućnosti, izvjesnosti i opstanka 
krajeva koji će, promjenom propisa, biti ugroženi. 
 

9. Goran Pernjak pitao je gradonačelnika ima li saznanja kada će završiti radovi na opskrbi 
Kupske doline električnom energijom odnosno o obnovi mreže koja je, u nekim selima 
gornjeg toka rijeke Kupe, prekinuta već više od mjesec dana. 
Ivica Knežević: U svakotjednom kontaktu s direktorom Pogona u Skradu dobivam svaki puta 

odgovor da će to biti do kraja tjedna. Posljednja informacija koju sam dobio jest da su sela Podgora i 
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oni rubni dijelovi prema čabarskoj lokalnoj samoupravi, od Turki gore, da se napajaju velikim 
agregatom koje je dopremio HEP, da rade na kabliranju intenzitetom koji je maksimalno moguć i da se 
nadaju da će to biti u najkraćem roku. Vidim, obilazim barem jedanput tjedno cijelo područje, razvlače 
se kablovi i ukopavaju. Naravno  da to nije dovoljno, treba ih negdje spojiti. Ja požurujem, molim ali 
evo dinamika je takva kakvu su oni u svojim nekakvim planskim aktivnostima odredili, opet 
vjerojatno ograničeni ljudskim potencijalima jer je i tamo došlo do bitnog smanjenja ljudi. Nadam se, 
vjerujem da će to biti u najkraćem roku. 
 Ivan Topić: Turističko vijeće, turistička zajednica, napravila je odluku Skupštini o razrješenju 
direktorice TZ Delnice. To je ukupno četvoro dok se devetoro članova nije pojavilo na - po meni 
najvažnijoj skupštini u njihovom mandatu. Mislim da su se tim činom narugali i Vama i Skupštini. 
Vijećnik Pleše prošlu sjednicu prozvao me da divljački napadam direktoricu Šostik;  ja ne napadam 
privatno gospođu Šostik nego jednu nefunkcionalnu instituciju direktorice. Razumljivo mi je da Pleše 
brani gospođu Šostik zato što je on sam odgovoran za sve to što se događalo u njegovom mandatu, a 
moje pitanje je što vi dalje planirate učiniti sa Turističkom zajednicom i da li možda razmišljate da, 
sukladno svojim ovlastima, raspustite TZ-cu? 
 Ivica Knežević: Svjedoci ste onoga što sam zatekao u TZ-ci, smatrao sam važnim provesti 
postupak sukladno statutu te su i Vijeće i Skupština Turističke zajednice donijele zaključke kojim su 
rad turističkog ureda proglasile neodgovornim, nemarnim, površnim. U svakom slučaju ne na dobrobit 
turizma i svega onoga čemu turistički ured i zajednica trebaju služiti. Nažalost rezultat odlučivanja na 
turističkom Vijeću kao nadležnom tijelu je bio takav kakav je bio.  Ja sam, kao jedan od članova toga 
Vijeća, to bio dužan učiniti ali nemam zato veće ovlasti niti prava poštivati tu odluku. Što ću učiniti u 
buduće? Moje je geslo i pravilo da svakome moram dati šansu, a šansu će moći iskoristiti samo 
dokazivanjem kvalitete rada i angažiranjem oko svega onoga što treba pomaknuti i podići rezultate 
rada turističkog ureda u interesu delničkog i goranskog turizma na bitno višu stepenicu nego što je bila 
do sada. Za mene je rad turističke zajednice počeo od onog trenutka kada je turističko vijeće izreklo 
tajnim glasovanjem svoju odluku, prema tome ja sam svoje nadležnosti svjestan, ja ću ih sigurno 
iskoristiti ukoliko neću biti zadovoljan  rezultatima rada bilo kojeg pojedinca u turističkom uredu. 
Sadašnji pokazatelji idu ka tome da se radi daleko više, daleko bolje i daleko efikasnije nego što je to 
bilo do sada, ali ni izbliza onoliko koliko je potrebno da se promijeni slika u javnosti koja je vrlo 
negativna prema turističkom uredu, barem najvećeg broja stanovnika ovoga grada, a pogotovo 
turističkog miljea koji očekuju veću korist od tih instancija i od ljudi profesionalaca koji tu rade. 
 

10. Dražen Magdić: Inicijativa mladih pita vas, gradonačelniče, da li postoji mogućnost da se za 
mlade otvori ponovo disko u Delnicama? To bi riješilo putovanje u druge gradove i naselja, 
čekanja po  kolodvorima i praktično korištenje slobodnog vremena uz sadržaje koje oni vole.                   
Ivica Knežević: Pa mogućnost apsolutno postoji i to je tema bila na nekoliko proširenih 

kolegija. Jedan od uvjeta da bi uopće pristupili aktivnostima oko uređenja toga prostora je bilo 
utvrđivanje minimalno higijensko- tehničkih uvjeta, te da li taj prostor može biti prenamijenjen u 
disko klub. Nadležna inspekcijska tijela su izvršila pregled i nalaz je pozitivan, dakle taj prosto se 
može privesti svrsi za disko, za druženje mladih i za sve one sadržaje koje disko nudi s time da postoji 
čak i jedan potencijalno zainteresirani ulagač iz Rijeke koji je iskazao želju da bi se taj prostor priveo 
svrsi na način da bi ulaganje bilo njegovo, a da bi se onda to kompenziralo kroz zakupninu, odnosno 
najamninu. To je apsolutno opcija koja je Gradu prihvatljiva prvo iz razloga što nemamo sredstava da 
bi išli u tu investiciju, a drugo, dakle mi bi morali uložiti novac da se desi disko klub. Prema tome da li 
ćemo se jedno vrijeme odreći prihoda po osnovi najma s osnova toga što je netko drugi uložio, ja bih 
volio da se to desi jer to će biti korisno za grad kad se isplati uloženo; dakle disko ostaje uređen Gradu 
opet u vlasništvu, a mladima na zadovoljstvo i korištenje. 
 

11. Marijan Pleše: U Novom listu, na stranici Gorski kotar, pod naslovom „Delnice - Komadina u 
posjeti“ objavljena je vijest o tiskovnoj konferenciji koja je održana u prostorijama Male 
vijećnice Grada Delnica. Članak potpisuje novinar Marinko Krmpotić koji joj je dan ranije 
prisustvovao. Na slici se lijepo prepoznaju Željko Mirković, Kristijan Rajšel, Zlatko 
Komadina, Marko Boras Mandić, Toni Štimac i Ivica Knežević. Zakon o financiranju članova 
izborne promidžbe decidirano navodi što se smije a što se ne smije tijekom promidžbe 
kandidata za župana, zamjenika župana, gradonačelnika, načelnika, političkih stranaka i 
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nezavisnih kandidata. Tako da u članku 5.16 koji govori o ograničenju prošle izborne 
promidžbe tu se navodi u članku 5. da je za potrebe izborne promidžbe zabranjeno korištenje 
uredskih prostorija. Ovaj Zakon u poglavlju 9. odredbe u članku 43. odredile su da će se 
novčano kazniti prekršaj politička stranka, nositelj nezavisne liste i kandidat koji sredstva 
izborne promidžbe koriste u izborne svrhe, odnosno suprotno članku 16 iz lokalnog proračuna 
u politički uklopljene prostorije lokalne samouprave. Pitam što je poduzeto i što se poduzima 
za pokretanje postupka i sankcioniranje župana Komadine, njegova zamjenika Marka Borasa 
Mandića, zastupnika Željka Mirkovića, gradonačelnika Čabra Kristijana Rajšela, načelnika 
Tonija Štimca i vas gradonačelnika Delnica. Molim pisani odgovor. 
Ivica Knežević: Ja ću dati usmeni odgovor, a dobit ćete i pisani. Ja sam, s obzirom na 

insinuacije koje mi spočitavate ovdje dužan  javno vam odgovoriti. Protiv mene je pokrenut postupak s 
obzirom na kršenje tog propisa i to uopće nije sporno, da li je i protiv drugih ja ne znam, ne ulazim u 
to. Ja sam svoje odgovornosti svjestan, ali ona je rezultat moralnog čina: odazvati se  ili ne odazvati 
pozivu već tada izabranog župana, odnosno da li doći na tiskovnu konferenciju ili ne. Smatrao sam 
pristojnim odazvati se jer je gosp. Komadina kao župan tražio da dođem, da mi daju podršku i ja sam 
pristupio sam na njegov poziv. A što se tiče korištenja resursa u izbornoj kampanji, kako ste naveli, 
apsolutno se slažem da je to nedopustivo pa cijelo vrijeme u vašem autu ( kojeg sada ja kao službeni 
koristim) i dalje se voze tanjuri, žlice, vilice i salvete koje bih vam želio vratiti, koje ste vi vozili za 
vrijeme službene kampanje u službenom vozilu i na jednak način kršili pravila izborne promidžbe. 
 

12. Lidija Žagar: Da li ste pristupili sklapanju sudske nagodbe sa našim Romima? 
Ivica Knežević: Sudska nagodba je potpisana i temeljem te nje postignut je sporazum da će oni 

preseljenje izvršiti čim vremenske prilike dozvole. Gradsko vijeće je odobrilo točno iznos sredstava 
vezan za realizaciju te sudske nagodbe. Ovoga časa obavljamo kozmetičke stvari oko uređenja 
prostora u Dedinu gdje se oni trebaju preseliti. Kad nam ozbiljno najave spremnost preseljenja doći će 
po obećani novac i sutradan preseliti. 
 

13. Maja Kezele: U zadnjem broju glasila Grada Delnica, „Besejdi“ na prvih 5, 6 stranica mogli 
smo pročitati tekstove gospodina gradonačelnika o problematici Delnica pa i Gorskog kotara. 
Ako tome dodamo i fotografiju s naslovnice prethodnog broja, te većinu fotografija iz 
posljednjeg broja imam dojam kako gradonačelnik pomalo privatizira ovaj časopis. Možda se 
on i financira iz nekih drugih prihoda osim iz proračuna pa da za to nemamo informaciju 
međutim kako bilo mi iz PGS-a se ne slažemo s ovakvom koncepcijom. Pitanje je zapravo 
upućeno zamjenici gradonačelnika koja je i glavna urednica „Delničke besejde“ pa konkretno 
pitam: da li se i dalje misli zadržati ovakav uređivački koncept kojemu je glavna namjena bila 
informacija čitateljstvu o radu gradskih udruga i zbivanjima u Gradu što je i podržano 
odlukom vijećnika jer se financira iz gradskog proračuna? Molim vas pisani odgovor. 

 
14. Mladen Mauhar: Evo neki su već iskoristili pitanja koja sam već mislio i postaviti ali imam 

rezervno pitanje, a vezano je za stalan izložbeni postav u Brodu na Kupi. Moje pitanje na 
prošloj sjednici također je bilo vezano uz to međutim u međuvremenu vidjeli smo promijenio 
se direktor. Zanima me da li ste razgovarali sa novim direktorom vezano uz rad ili bolje rečeno 
nerad te ustanove, odnosno stalne izložbene postave, znamo i sami da dolje stvari ne 
funkcioniraju onako kako bi trebale. 
Ivica Knežević: Razgovarao jesam, to je bio jedan prvi preliminarni razgovor na temu koju će 

se svakako nastaviti. Ja sam apsolutno nezadovoljan, izrekao sam svoje nezadovoljstvo pokušavajući 
argumentirati razloge. Novi direktor zatražio da mu damo vremena da poduzme sve što je potrebno da 
se stanje popravi. 
 

15. Davorin Klobučar upitao je Gospodine gradonačelnika da li se može uputiti neki apel 
Hrvatskim vodama s obzirom na moguće plavljenje kuća pored vodotoka rijeke Kupe. 
Tijekom jeseni se, naime, zadnjih godina nivo vode digne, izlije na prometnice, u dvorišta i 
okolne kuće. Konkretno je naveo Kuželj gdje tamošnja Belica  redovito poplavi i kuće koje su 
uz nju imaju problema sa prelijevanjem vode. Problem je kod delte, same delte, pritoke i Kupe 
pa bi trebalo sa Hrvatskim vodama vidjeti da se malo češće te delte uređuju, odnosno da se 
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urede na način kako ne bi došlo do prelijevanja i da se kanali od oborinskih voda redovito 
čiste jer to je najveći uzrok izlijevanja Kupe kao bujične rijeke. 
Ivica Knežević: Odgovorio je kako je čuo za taj problem i kako će svakako razgovarati s 

nadležnim ljudima u Hrvatskim vodama, te će o rezultatu razgovora povratno  izvijestiti. 
 

16. Josip Gašparac je rekao kako je ove zime bilo dosta pitanja vezano za čišćenje snijega u gradu. 
Naime, dosta je bilo prigovora samo na kvalitetu čišćenja a koncesionar koji čisti i ove godine 
je isti kao što je čistio prošle godine. Ulice su bile preusko očišćene, gotovo  jednosmjerne, sa 
raskrižja se trebao odvoziti snijeg da budu preglednija, a  i cesta nije dosta posipana naročito u 
vrijeme zaleđivanja tako da bi glavna zamjerka bila na održavanje tih cesta. Trebalo je to 
očistiti  u noćnom razdoblju kada automobili nisu zaparkirani, valjalo je te prometnice da ne 
moraju auti čekati na raskrižju. Jesmo li se tu našli uštedjeti na našim građanima za novce koje 
imamo u budžetu ili se tu radi o pogaženom obećanju u predizbornoj kampanji kada se 
obećavao bolji i udobniji život? 
Ivica Knežević: Ja sam dobivao uvjerenja da se čišćenje vrši sukladno važećim odlukama 

grada, da li je negdje bilo eventualnih propusta u tom smislu ne znam, a što se tiče pojačanog 
posipavanja pa bili smo svi svjedoci, to je i struka potvrdila, da nije bilo nikakve pomoći od dodatnog 
posipavanja. Ono što se posipalo za pola sata je bilo smrznuto, prema tome tako raditi bio bi Sizifov 
posao. Bilo je to doba elementarne nepogode  ili borba čovjeka protiv prirode, a zna se tko je bio 
pobjednik.       
 Josip Gašparac: Ja se samo fokusiram na čišćenje grada jer smatram da taj koncesionar ima 
odluku, ima odobrenje i netko mu mora dati zeleno svjetlo da te ulice nisu dobro očišćene. U 
večernjim satima kada je južno  onda treba snijeg očistiti, kada nema automobila. Ja živim u tom 
gradu poprilično godina i znam kako se čistilo i kako se mora čistiti da bi to ipak na nešto sličilo. 
 Ivica Knežević: Pa možda je to prijašnjih godina bilo tako ali mi smo morali posebne apele 
upućivati. Dakle, nije točno da ulice nisu bile krcate s parkiranim automobilima. Odrađivali smo to 
čak s policijom da „maknu“ automobile unatoč znakovima da bismo mogli popodne, odnosno navečer 
proširiti i urediti ulice. Prema tome kada bi se i građani malo korektnije ponašali i poštivali pravila i 
odluke o prometu onda bi vjerojatno i ulice bile kvalitetnije počišćene. Građani pojedinci, to su oni 
koji i kad nema i kad ima snijega,i u svim meteorološkim uvjetima, stvaraju nered u ovome gradu i 
misle da ne postoje sankcije koje se odnose na njih i ne poštuju nikakva pravila. To vidimo na tržnici, 
to vidimo na nekim drugim mjestima. Da li ih privoditi sa ovim dežurnim policajcima koji rade poslije 
15 sati, ja ne znam ali u svakom slučaju očito da ćemo morati drastičnije kažnjavati. Ne stanovnike 
nego te pojedince.  
 

17. Goran Pernjak je upitao tanje gradonačelnika da li postoji plan o funkciji objekta kina Delnice, 
možda interes mogućih investitora za taj objekt i što će biti s kioskom pokraj kina koji se već 
duže nizašta ne koristi? 
Ivica Knežević je odgovorio vijećniku Pernjaku kako ne zna ni za kakav plan u vezi s 

delničkim kinom, a koliko zna ne postoji ni interes investitora.  Budućnost zgrade kina ovisi o 
sredstvima i prioritetima koje smatramo važnijima od kina što ne znači da je kino nevažno. U sklopu 
valorizacije prostora u gradu svakako će se i o njemu povesti briga tj. na koji bi ga način i u koje svrhe 
mogli koristiti. 
  

Točka 8. 
 Uvodnog izlaganja nije bilo kao niti rasprave, 8.točka je jednoglasno prihvaćena. 
 Gradsko vijeće je jednoglasno prihvatilo Izvješće o radu gradonačelnika Grada Delnica za 
razdoblje srpanj- prosinac 2013. godine. 
  

Točka 9. 
Tomislav Mrle rekao je kako će vijećnici pristupiti tajnom glasovanju, između 6 kandidata 

glasuje se, zaokruživanjem njih 5 koliko ih čini Savjet mladih. Nakon tajnog glasovanja i prebrojenih 
listića s imenima kandidata objavljena su imena članova Savjeta mladih Grada Delnica, a to su: Jelena 
Holenko i Rea Raušel sa po 15 glasova, zatim Jana Štimac također sa 15 glasova, te Denis Rački i 
Dario Zetović sa po 12 glasova. Jasna Stanić je ovom prigodom dobila svega 6 glasova. U roku od 
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mjesec dana gradonačelnik će ih pozvati na konstituirajuću sjednicu na kojoj će oni između sebe birati 
predsjednika i njegova zamjenika. 
 Nakon upita tko je ZA, PROTIV, SUZDRŽAN Nada Glad konstatira da je odluka o Savjetu 
mladih Grada Delnica jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 10. 
 

Marijan Pleše: Upitao je u povodu ove odluke zove li se to mjesto u Grabnju doista Damski 
most ili ima neki drugo ime? Kao da je negdje vidio-pročitao neko drugo ime ali ne zna gdje. 
 Ivica Knežević: Kada je pokrenuta inicijativa o proglašenju toga mjesta kulturnim dobrom 
pozvao sam u pomoć dvojicu autoriteta Lujzinske ceste, gospodu Matiju Glada i Emila Crnkovića. 
Emil Crnković je bez dvojbe potvrdio da je to Die Damen Birke, to je ime tako zapisano u 
dokumentima koje je on proučio i proučava o Lujzinskoj cesti. Ja sam prihvatio njegov stav da je to 
tako. 
 Mladen Mauhar: U prijedlogu Uprave za zaštitu kulturne baštine iz Rijeke, točka 4.-čitam da 
će Grad Delnice na adekvatan način osigurati bilo zapošljavanje kvalificirane osobe, bilo kroz vanjsku 
suradnju praćenje kulturnog dobra najmanje jednom u devedeset dana. Zanima me cijena svega toga, 
ako je to svakih 90 dana što znači kvartalno ili 4 puta godišnje, vrijeme izlaza na pregled, sastavljanje 
izvješća i drugo, pretpostavljam da to nitko neće raditi besplatno. 
 Ivica Knežević: Još nemamo podatak ni informaciju koliko će to koštati, ali to nužno ne znači 
zapošljavanje profesionalne osobe. Može se angažirati prema ugovoru nadležna institucija koja će to 
raditi. Naravno da će to nešto koštati. Alternativa tome jest neprihvaćanje te činjenice što onda znači 
da  moramo procijeniti da li je vrijednost tog ostatka Lujzinske ceste tolika da ga zaštitimo i 
proglasimo kulturnim dobrom od lokalnog značaja. Pozivajući se na štedljivost svake kune možda 
ovaj element kao dio našeg kulturnog i povijesnog identiteta možemo i zanemariti a ne koristiti u 
promidžbene i druge svrhe ovoga grada? To ne bi bilo dobro, jer … previše toga nam je nestalo, da li 
slučajno, da li namjerno, no nema ga. Istim putem zaštite etno-vrijednosti i raritetnosti  ide i Udruga 
Prepelin'c koja će također predložiti da na sličan ili identičan način zaštitimo i proglasimo kulturnim 
dobrom ovoga grada, pogotovo što je za to dalo zeleno svijetlo i Ministarstvo turizma preko svog 
konzervatorskog odjela u Rijeci. Alternativa je: ili ćemo to prihvatiti i proglasiti takvim ili nećemo - iz 
materijalnih razloga. 
 Nada Glad: Kanimo postati mjesto sa prepoznatljivim turističkim pojedinostima, kanimo se 
ponositi svojom poviješću. Mislim da bismo i ovom trenutku trebali dignuti ruku ZA pa vidjeti što 
nam vrijeme nosi pa se onda odlučivati o količini ovoga ili onoga. To je moje mišljenje. 
 Ivica Knežević: Ako mogu dodati još samo rečenicu:  dakle uz sve ono što će biti 
administrativni trošak dobit ćemo jednu naročitu pažnju prema objektu, pa se neće, recimo županijske 
ili bilo koje druge ceste u čijoj nadležnosti će biti ta dionica, usuditi da rade što hoće, ruše, devastiraju 
nego će morati itekako voditi računa o autentičnosti i očuvanju objekta, i naravno, da će im prvi cilj 
nakon rušenja biti povratak u najpribližniji izgled nekadašnjem. Smatram da bi nam to trebao biti cilj, 
no bez proglašenja Damskog mosta kulturnim dobrom, uvjeren sam da se to nikada neće dogoditi. 
 Josip Gašparac: Da li se znaju bar približni troškovi koliki su troškovi ovoga o čemu je 
govorio gospodin Mauhar? 
 Ivica Knežević: Ne znam ni približno. 
 Boris Lozer: Možda samo jedan prijedlog, oprostite. Možda da sada prihvatimo taj prijedlog 
pa kada budemo imali neku viziju koliko to košta, pa ako to bude neprihvatljivo da tada odustanemo 
od toga? To privremeno traženje rješenja za sad je samo jedno razmišljanje.   
 Na kraju je točka 10., odnosno Odluka o proglašenju Damskog mosta u Delnicama 
kulturnim dobrom, jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 11. 
Ivan Topić je izjavio kako načelno nema ništa protiv ove povelje, niti sadržaja u njezinu 

tekstu,  ali ima dužnost upozoriti na jednu situaciju koja se piše o ravnopravnosti ženama u politici. 
Naime, gospođa pravobraniteljica za ravnopravnost spolova, koja nam je ponudila na potpisivanje ovu 
povelju, gđa bivša Ljubičić, prošle je godine izvršila jednu neviđenu hajku na moju stranačku kolegicu 
Zrinku Pezer radi njenih iznesenih stavova u jednom mediju gdje je ona kazala da su njeni životni 
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prioriteti majčinstvo i obitelj. Dakle, mislim da je licemjerno da osoba koja proziva jednu mladu damu 
radi njenih stavova, nama danas  predlaže nešto što je borba protiv višestruke diskriminacije i 
nepovoljnijeg položaja žena u društvu. Očito je gospođi Višnji žena u politici prihvatljiva isključivo 
ako cijeni njeno liberalno dobro, a u protivnom ga treba ušutkati. Zato ću ja danas, u znak podrške 
svojoj prijateljici Zrinki Pezer, dignuti ruku protiv ove odluke.  
 Ivica Knežević: Pa ja imam potrebu reći samo jednu rečenicu. Zapravo mislim da nije ljepše 
vrijeme moglo biti nego upravo ovo da se donosi ovlast za potpisivanje pristupanju toj povelji uoči 
međunarodnog Dana žena. Zašto? Iz obrazloženja se vidi da je to inicijativa još iz 2006. godine i da 
niti jedna lokalna samouprava u ovoj zemlji nije našla za shodno da naglasi potrebu ravnopravnosti 
muškaraca i žena, da naglasi potrebu borbe protiv diskriminacije žena i da naglasi potrebu 
ravnopravnosti o odlučivanju i sudjelovanju žena u javnoj vlasti. Ja ću doista, ukoliko dobijem to 
povjerenje, biti ponosan što ću moći potpisati takvu povelju, jer ovaj grad doista želi dokazati ne samo 
na primjerima koji se odnose na djecu - kao grad prijatelj djece - već i na doista sva ona načela koja će 
biti definirana i u akcijskom planu,  da mu je stalo do ravnopravnosti muškarca i žene i da će poduzeti 
sve da to doista u stvarnosti i zaživi. 
 Rezultat glasovanja: odluka je donesena s 14 ZA  i 1 glasom PROTIV, čime je prihvaćen 
zaključak o pristupanju Grada Delnica Europskoj povelji o ravnopravnosti žena i muškaraca na 
lokalnoj razini. 
 Nada Glad: Grad Delnice je prvi među gradovima Hrvatske koji pristupa potpisivanju 
Europske povelje o ravnopravnosti žena i muškaraca na lokalnoj razini, zahvalila se gradonačelniku na 
njegovu mišljenju.   
 

Točka 12. 
Davorka Grgurić: Istaknula je kako su vijećnici na svoje stolove dobili ispravljene materijale 

odnosno izvještaj o izvršenju Programa gradnje, održavanja i program utroška šumskog doprinosa. 
Kod pripreme materijala  došlo je do pogreške u zbroju šumskog doprinosa i prijenosu programa  
gradnje i održavanja komunalne infrastrukture pa smo vam sada ispravljene odnosno točne podatke. 
Znači imate čisto izvršenje na bazi programa i druge izmjene programa i rebalansa proračuna, 
tehničkog rebalansa u 2013.godini - kada je napravljeno tako da vas molim da te ispravke uvažite i 
glasujete na osnovu ispravaka koje smo vam dostavili. 
 Nada Glad: Konstatiram da je točka 12., a to je Izvješće o izvršenju programa gradnje 
objekata i uređaja komunalne infrastrukture u 2013. godini, jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 13. 
Izvješće o izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture u 2013. godini 

jednoglasno je prihvaćeno. 
 

Točka 14. 
Izvješće o izvršenju programa utroška sredstava šumskog doprinosa za vrijeme od 1. 

siječnja do 31. prosinca 2013. godine jednoglasno prihvaćeno. 
 

Točka 15. 
Analiza sustava zaštite i spašavanja na području Grada Delnica jednoglasno je 

prihvaćena. 
 

Točka 16. 
Smjernice za razvoj sustava zaštite i spašavanja jednoglasno su prihvaćene. 

 
Točka 17. 

Ivica knežević: Uvodno sam danas rekao, odgovarajući na pitanja gospodina Topića, da još 
uvijek nismo izliječeni od dječjih bolesti, odnosno da još uvijek nije legitimna Zajednica sportova 
Grada Delnica ali će to svakako biti, pa će - nadam se ubuduće ona biti ta koja će provoditi postupak 
izbora najboljeg sportaša, ekipe, kluba, zaslužnih pojedinaca u sportu. S obzirom da ne bi željeli 
napraviti situaciju, a da bilo tko ima argumenata za osporavanje odluka koje su potrebne da bi to 
učinili za 2013. godinu dakle poslužili smo se statutom koji daje neprijepornu ovlast Gradskom vijeću, 
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da to provede s obzirom da ne bismo željeli da se ova situacija reflektira negativno na sport, na 
sportaše, udruge, klubove. Ja vas molim da usvojite predloženu odluku kako bi mogli formirati stručno 
operativno tijelo koje će prikupiti kandidature i izabrati najbolje sportaše, pojedince, klubove i one 
djelatnike u sportu koji su se dokazali u 2013. godini, pa adekvatno tome zaslužuju i priznanje. 

Odluka o dodjeli priznanja i nagrada za osobite doprinose na razvitku sporta Grada 
Delnica, je  jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 18. 
Jelena Pavić Mamula: Ja prvo pozdravljam sve što se novoga događa kod nas, a najviše bi me 

radovalo ono nešto što znači otvaranje novih radnih mjesta. UZ zadovoljstvo da postoji peletirnica u 
kojoj rade naši ljudi izražavam i negodovanje stanovnika tih ulica koje imaju problema sa 
svakodnevnim  prekomjernim teretom kroz grad, onih  koji imaju napukline u zidovima i na fasadama 
kuća koje pucaju sa sklizanjem terena. Hoće li se i kada riješiti pitanje zaobilazne ceste koja bi 
zadovoljavala potrebe te poslovne zone i preusmjeravala taj promet da ne bi i dalje doprinosio već 
učinjenoj šteti? 
 Ivica Knežević: O tome se svakako razmišlja i jedan negativni odgovor kao ubrzani način 
rješavanja te potrebne zaobilaznice jest došao od predsjednika Uprave Hrvatskih šuma koji je rekao da 
na njih više ne računamo i da se oni neće upućivati u to. Svjesni smo važnosti te prometnice, ona je u 
poslovnim planovima ali ni u kom slučaju u ovoj godini pokušat ćemo naći način da se ona desi ne 
samo zbog ovoga što ste i sami podržali nego inače radi ugode stanovanja i života ljudi na tom 
području koji, na koncu, ne trebaju trpjeti od poslovnih aktivnosti ma kako ona dobro došla i pozitivno 
djelovala na grad. U svakom slučaju ovdje se radi o jednoj odluci da bi uopće ljudi mogli aplicirati na 
europski natječaj potrebna je jedna ovakva odluka kao prvi korak da im ne bi propao natječaj u smislu 
traženja dokumentacije. Ako prođu na natječaju tada će se rješavati konkretne stvari oko njihovog 
statusa u smislu imovinsko -pravnih odnosa, a evo podržavam razmišljanje, potrebu i ja sam te želje, 
ali evo nastojat ćemo u nekom kraćem budućem razdoblju riješiti pitanje te zaobilaznice. 
 
 
 

Mladen Mauhar: Evo ja ću odustati jer sam upravo na to htio i komentirati vezano za poslovnu 
zonu K-1 koja će sada zaživjeti, ona se širi, to je prometnica najveći dio. Vezano za Hrvatske šume, 
nisam ni znao da je došao u međuvremenu negativan  odgovor. Sve je bilo praktički spremno za 
početak izgradnje međutim sada smo u toj poziciji kada se potpuno mijenjaju te stvari, trebat će opet 
ispočetka i prema nekoj drugoj razini odlučivanja. 

Marijan Pleše: Ja kada sam pročitao ovo, vidio sam da je to negdje oko 2000 kvadrata, 
pretpostavljam da je to dovoljno mada smo mi tražili za neku aroniju, za širenje uzgoja i stvarno bi 
nam dobro došlo. Ali s one strane gledano, sa poslovne, svaka stvar je dobra. Mada zapošljava 
najmanje ljudi, a zauzme puno prostor. Ali nova stvar apsolutno plus i da li je tih 2000 kvadrata 
dovoljno? 
 Ivica Knežević: To je njihova želja, oni su rekli u svom poslovnom planu da je to onaj 
minimum koji njih zadovoljava. 
 Nada Glad, konstatiram da je točka 18. Odluka o davanju prava građenja u poslovnoj zoni 
K-1 jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 19. 
Mladen Mauhar: Evo ovo što ste vi konstatirali samo ću potvrditi, meni je drago što je to obrt 

Juranić iz Delnica dobio koncesiju i što će naši obrtnici iz ovog područja obavljati i dalje i da su s time 
zadovoljni. U ovoj krizi itekako će njemu biti na neki način upravo dobrodošao taj posao u gradu. 
 Marijan Pleše: Bilo je napada na tu firmu, čak mu se pokušalo oduzeti posao tako da sam 
sretan da ta ga je ta firma dobila jer ima kvalitetu i snage da to kvalitetno obavi. 
 Nada Glad, konstatiram da je točka 19., tj. Odluka o odabiru najpovoljnijeg provoditelja 
kojem se povjerava obavljanje komunalne djelatnosti čišćenja i održavanja slivnika oborinske 
kanalizacije, koji posao je povjeren obrtu Juranić,  jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 20. 
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Mladen Mauhar, što je to minimalna razina obrade i održavanja poljoprivrednog zemljišta? Da 
li se pod tim smatra  košnja jedanput, dvaput ili nešto drugo. S druge strane upravo je bitno da ova 
odluka zaživi i da na bilo koji način krenemo brizi o održavanju okoliša kojeg ima itekako puno i za 
što će nam trebati dosta vremena da ga vratimo u prvobitan položaj. Zato molim da mi netko odgovori 
kako glasi  članak 3 koji se mijenja? 
 Jelena Pavić Mamula: Pravilnik, koji je novi, i sadrži mjere o održavanju poljoprivrednih 
zemljišta i agrotehničkih mjera, proglašen je sada ovim Zakonom o poljoprivrednom zemljištu. 
Pravilnik pod održavanjem taksativno podrazumijeva minimalnu razinu obrade. Mi smo napisali da je 
to košnja jednom, odnosno dva puta u Kupskoj dolini, prema našim naputcima dok konačan sud o 
potrebnoj mjeri ostavljamo pojedinom mjesnom odboru. 
 Mladen Mauhar: Ono drugo što me zanima, da li će se ova odluka primijeniti, odnosno da li 
ćemo je sigurno ovdje izglasati, da li ćemo zaista onda odraditi taj drugi dio posla, a taj drugi je 
operativni dio koji nam nalaže da činimo što smo ovdje izglasali. 
 Goranka Kajfeš: primjena je otežana u onom dijelu poljoprivrednih parcela koje se ne 
obrađuju i koje su u suvlasništvu više osoba. Neke od tih osoba nisu ovdje pa ih se ne može zamoliti-
nagovoriti na košnju. Mislim da su naši poljoprivredni redari prošle godine poslali negdje oko 600 
dopisa jer moraju obavijestiti sve suvlasnike od kojih se neki očituju, neki ne očituju. Zakon o 
vlasništvu nije u 100-postotnoj podršci ovom Zakonu tako da ima manjih problema u provođenju 
zacrtanoga međutim cilj je kao i prethodnih godina: da se poljoprivredne površine  uz neke javne 
prometnice i unutar većih naselja svakako održavaju. Za sve ostalo jednostavno nema zakonskog 
oslonca ni mogućnosti. 

Mladen Mauhar: Vrijeme će sve pokazati. To je sam početni stadij koji, ukoliko se u nekoliko 
godina ne poduzme ništa, znači sljedeći stadij a to je šuma. 
 Nada Glad: Konstatiram da je točka 20. Odluka o drugim izmjenama i dopunama odluke o 
agrotehničkim mjerama i mjerama za uređivanje i održavanje poljoprivrednih rudina na 
području Grada Delnica jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 21. 
 Nada Glad: Konstatiram da je točka 21., Odluka o donošenju urbanističkog plana uređenja 
građevinskog područja proizvodne namjene 1 1-8 Kendar , jednoglasno prihvaćena. 
 

Točka 22. 
Nada Glad: Konstatiram da je točka 22. Izvješće o reviziji učinkovitosti održavanja 

nerazvrstanih cesta u jedinicama lokalne samouprave Primorsko-goranske županije jednoglasno 
prihvaćena. 
 

Točka 23. 
Nada Glad: Uz tu točku ja sam vas dužna obavijestiti da sam dobila poštom pismo gospodina 

Mauhara ispred gradskog odbora HDZ-a Delnice kojim on sugerira sazivanje sjednice Gradskog vijeća 
Grada Delnica, pismo je adresirano ili poslano poštom 21.veljače a ja sam ga dobila 01.03.. Kad to 
ističem ne tražim ispriku radi toga što ne rade pošte, ni radi ničeg drugog. Prijedlozi su vam u redu, 
sjednica – kao što znate - nije sazvana. No, vi ste se Mladene,  prijavili za raspravu, pa izvolite. 
 Mladen Mauhar: Meni je samo žao što ova točka nije bila prva točka dnevnog reda. Možda 
samim time mi dajemo do znanja koliko nam je stalo do onoga što nas je zadesilo. Gledajte, nakon 22 
točke dnevnog reda i nakon ovolike rasprave koja je do sada trajala, mislim da baš ljudi nemaju onu 
žestinu i onu kvalitetu razgovora koju bi trebali imati, jer… koncentracija polako pada, a to više znaju 
oni koji se bave time. Ja ću reći ovo nije elementarna nepogoda, ovo je katastrofa koja nas je zadesila i 
ponovit ću još jedanput da u ovom trenutku još nismo ni sami svjesni kakva nas je katastrofa zadesila. 
Mislim da bi trebali reagirati na način da upravo institucije Grada pokrenu inicijativu, ono što smo već 
danas čuli u ovoj dvorani, a to je da po primjeru naše susjedne Slovenije damo inicijativu da se zaposli 
određeni broj ljudi na sanaciji ne samo šume koja je u vlasništvu države nego i poljoprivrednih 
površina jer su one jednako stradale. S druge strane, drvna masa koja u ovom trenutku leži na zemlji, 
njene količine cijene se na stotine tisuća kubika. To je vrijednost koja prelazi stotinjak milijuna kuna i 
koja će, ukoliko se u narednom periodu neće iskoristiti, propasti kao sav taj novac koliko ona u ovom 
trenutku vrijedi. Bojim se da će se to upravo nama dogoditi, jer koliko smo mi brzi, koliko reagiramo 
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mislim da smo još uvijek prespori. Kad je prije 20-ak godina Njemačka doživjela sličnu nevolja 
Nijemci su tada na otklanjanju zla angažirali sve okolne zemlje, i iz naše firme ovdje iz Lučicama 
krenuli su gore kamioni, sjekači, traktori na sanaciju tih površina. U roku od godine dana sve su 
riješili. Slovenci evo sada, danas smo ovdje čuli, zapošljavaju druge radnike a oko 300 ljudi educiraju 
za rad sa motornom  pilom.  Postavili su si rokove do kada moraju sve sanirati iskorištavajući drvnu 
masu čija je vrijednost daleko veća od troškova same sanacije.  Trebalo bi, znači, što prije pokrenuti 
taj jedan samoodrživi proces, jer ćemo u protivnome  u masi,  koja sada leži na zemlji, kroz nekoliko 
mjeseci odnosno godina, imati vrijednost od nula kuna. Ljudi će i dalje ostati nezaposleni i prijavljeni 
na Zavodu za zapošljavanje, država će morati davati i brinuti o njima iz nekih drugih fondova umjesto 
da si oni sami zarade, da ujedno na taj način smanjimo broj nezaposlenih i napravimo dvostruku 
korist. Pored šteta u šumi s drvom tu je i naš park prirode, Nacionalni park Risnjak ovdje u našoj 
blizini, koji je isto tako stradao kao i ostale šumske površine. S obzirom na izvale i druge vidove 
stradanja šumskog raslinja mislim da u ovom trenutku turisti ne mogu niti u Nacionalni park, niti u 
park prirode jer je jednostavno nemoguće proći ni stazama, ni mostovima, srušeni su putokazi. 
Uglavnom to je jedno apsolutno stradanje svega onoga što je u tom trenutku postojalo na tim 
površinama. Smatram da vi kao gradonačelnik trebate pokrenuti inicijativu i s ravnateljem Uprave 
podružnice Delnice, gospodinom Srećkom Petranovićem, održite jedan sveobuhvatni sastanak s ciljem 
prikazivanja i ukazivanja na strahovitu nesreću koja nas je zadesila s ovim ledolomom. Potrebno je to i 
radi naših ljudi u zagrebačkim Hrvatskim šumama koji nisu svjesni onoga što nas je zadesilo, uvjeriti 
ih da će ono što je sada ili prelomljeno ili izvaljeno imati vrijednost tek kroz nekoliko mjeseci, 
maksimalno do godine dana, a poslije toga nastupa razdoblje skupe sanacije bez ikakvih vrijednosti. 
Dajem inicijativu i molim da me ovdje podrže i vijećnici da evo, i sa strane struke kojoj ja pripadam, 
da probamo možda s kolegama šumarima pomoći, barem s nekim savjetom ili mišljenjem na način 
kakav su koristili Slovenci  imaju iskustva s time, jer se u prosjeku kod njih svakih 15 godina događa 
ledolom. Evo, ja vas molim da probamo to još jedanput riješiti na način na koji bi ne samo mi Gorani 
ovdje bili - neću reći sretni nego sigurni – jer će ga i svi koji u nj dolaze drugačije doživjeti nego sada. 
Osobito sada kada nakon ove katastrofe naše šume,  pašnjaci, livade i ostale površine zaista izgledaju 
zastrašujuće. 
 Ivan Topić: Dvije su mi stvari zasmetale u odnosu države i županije u elementarnoj nepogodi: 
prva stvar je kada župan Zlatko Komadina kroz svoje političke izjave naglašava "mi otočani" pa 
uspoređuje nas s otočanima. Jedini siguran pravac prema Rijeci je autocesta, čak i kod vremena 
elementarnih nepogoda, mi Gorani- i tada-za prolazak moramo  plaćati cestarinu, a zašto?  Na to 
pitanje postavljeno putem društvenih mreža odgovorio je da on nije za to nadležan nego da je nadležno 
Ministarstvo. A tko je drugi nadležan nego on koji je proglasio elementarnu nepogodu? Mislim da se 
tu možda trebao vršiti nekakav medijski pritisak. Druga stvar je, tiče se MORH-a. Na sjednici kriznog 
stožera gradonačelnik nas je izvijestio da su iz delničke vojarne odbili dati agregat ugroženim 
područjima jer to nisu dozvolili nadređeni u Zagrebu. Mene zanima, znači bio je tu i načelnik stožera, i 
Predsjednik Hrvatske koji je po funkciji zapovjednik oružanih snaga pa mislim da se preko njih mora 
vršiti pritisak jer je to krajnje bezobrazno da nam vojska neda agregate u jednoj takvoj elementarnoj 
nepogodi. 
 Marijan  Pleše: Ovo što smo proživjeli preblago je nazvati katastrofom. Ako znamo da je 20% 
bjelogorice nastradalo, sada izračunajte nekih 15, 16 milijuna bjelogorice da se tu radi o nekakvih 2 do 
3 milijuna kubika, ono što je i gospodin Mauhar rekao,  ako se ne izradi u godinu dana propast će, 
istruliti. Ujedno nestat će jedna generacija šuma jer je puno drveća prepolovljeno, polomljeno, a dobar 
dio tog drveća, onaj osnovni, funkcijski gornji dio, koji nosi glavni visinski prirast više ne postoji. U 
nevolji nije stradala samo bjelogorica nego i crnogorica, smrekovina koja je inače vitkija i kojoj su 
vrhovi prelomljeni u onim prostorima gdje se ta katastrofa desila. Generacije koje će doći  imat će 
manji prihod. Šume su neizmjerljive, onaj trupac koji se izvadi, od kojeg se proizvede toplina, od 
kojeg se napravi namještaj, pragovi, bilo što-  je tek deseti dio nečega od onoga što je uopće korisno 
od te šume. Tu su zatim pročišćavanje zraka, voda, vjetrovi, stanište, ekologija i da ne nabrajam više. 
To su one prave vrijednosti šuma, o njima malo tko govori. Govoriti  o posljedicama znači ne zabraviti 
da je trenutno  srušeno 15 godišnjih etata bukovine. Ako je to 3 tisuće milijuna kubika, to je 15 etata, 
jer naša Uprava siječe oko 200, 220 tisuća kubika. Da ih sada sve izvadimo potrebni su svi sjekači, u 
akciju valja pozvati privatne otkupljivače i neka oni  temeljem akcije potražnje dovedu svoje ljude. 
Bojim se kašnjenja jer čim prestaje hladnoća stvari se u šumi mijenjaju. Tim više što to nije klasična 
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komotna sječa. To je sve prekriženo, ima svega i svačega u toj šumi. To su i opasne radnje na kraju 
krajeva koje podrazumijevaju i stanje sigurnosti, jer nije samo motorku upaliti. Sve šumarske Uprave 
Hrvatske bi to trebale odraditi iako one imaju svaka svoje poslove. Kako će se to odraditi ne znam 
samo znam da se radi o strašnoj katastrofi. 20, 30 godina na tom prostoru neće biti prihoda, jer su tu 
sada umjetne enklave. Moramo čekati veliki put pomlađivanja. Eto, govorio sam više sa šumarske 
nego s vijećničke strane, a nisam spomenuo i probleme u puno privatnih šuma. Odšteta, mislim da će 
najmanje dobiti oni koji su ostali bez krova, bez žlijeba, dimnjaka, voćkica, automobila: ti će dobiti 
najmanje. Led je, dakle, katastrofa, ali su i poplave koje se događaju isto tako nešto strašno. 
 Ivica Knežević: Slažem se i smatram da je ovo na razini inicijative najmanje što mi možemo 
učiniti i to ćemo doista učiniti. No, ja postavljam pitanje onima koji doista gospodare tim šumama, a to 
je struka od Uprave šuma pa na niže: nisu li oni ti koji trebaju „povesti kolonu“, da se tako izrazim, i 
reći što treba i da li se uopće nešto može. Vaša uvažena šumarska struka, kada sam obilazio područje 
uz Kupu s lijeve strane, je rekla da se tu ne da ništa učiniti; da su to takvi nagibi i strmine da je 
pogibeljno i opasno, pa zar to šumarska struka treba reći? U biti slažem se da ima daleko više toga što 
se može i da to treba izvući u jednoj organiziranoj pametnoj akciji da ne bi ljudi stradali. Sigurno da 
šumarska struka treba voditi glavnu riječ i da će pomoći da korist od sanacije bude veća nego trošak za 
osposobljavanje tih ljudi koji bi radili. Ja podržavam i ovo što je gospodin Pleše rekao. To nije samo 
izravna šteta na šumi nego i na svemu onome što je vezano za šumu. To što se desilo našoj šumi treba 
zabrinjavati, iako ali ovoga trenutka ja ne vidim kako možemo pomoći šumi da ona i dalje živi, da se- 
koliko je moguće - normalno oporavi i da bude ona ista šuma kao što je nekada bila. Bojim se da mi to 
nećemo doživjeti. Podržavam inicijativu, i zatražit ćemo i vašu stručnu pomoć. To je nešto što je 
nezamislivo ostaviti da ode u propast.   
 Nada Glad se obratila šumarima u vijećnici (Mauhar,Peše): Dajte onda, nešto pokrenite. Grad 
je uz vas, gradonačelnik je uz vas, a i mediji su tu, oni su u katastrofi  odradili krasan posao.  

Konstatira potom kako je točka 23., Izvješće o elementarnoj nepogodi na području Grada 
Delnica, jednoglasno prihvaćena. 

 
Budući su sve točke dnevnog reda razmotrene predsjednica zaključuje sjednicu. 
 
 
 
 
Dovršeno u  19,40 
 
 
 
    
Zapisnik napisao      Predsjednica 
Tomislav Mrle       Nada Glad 

 
 
   

 
 
 

 


